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ŽALNA SVEČANOST PRI SPOMENIKU 
14 NEZNANIM BORCEM XIV. DIVIZIJE V OSREŠKIH PEČEH 

Za večjo 
javnost in 
demokra-
tičnost 

Že da l j časa si prizade-
vamo, da bi v kadrovsko 
politiko, in to na vseh rav-
neh, vnesli kar največjo 
javnost in demokratičnost 

Vendar pa ta prizadeva-
nja , žal, še niso dohitela, 
hote ali nehote, naše prakse. 
O kadrovski politiki raz-
pravl jamo največkrat v oz-
kih krogih, v formalnih ali 
neformalnih skupinah, 
kombiniramo na tak ali 
drugačen način, pri tem za-
sledujemo po navadi bol j 
ozke osebne interese oziro-

Spomenik v Osreških pečeh v Ravnah nad Šoštanjem, k j e r je 
Sila v nedeljo spominska slovesnost. Postavljen je v spomin 

14 neznanim borcem XIV. divizije 

POKLONILI SO SE SPOMINU VSEM PADLIM 
S0B0RCEM SLAVNE ŠTIRINAJSTE DIVIZIJE 

Številni borci slavne XIV. divizije, zraven nj ih pa doma-
čini, pa Šoštanjčani in Velenjčani in končno tudi mladi z osnov-
ne šole narodnega heroja Toneta Tomšiča iz Ljubl jane, so se 
zbrali zadnjo nedeljo pri spomeniku št ir inajst im neznanim 
padlim borcem XIV. divizije v Osreških pečeh pri Ravnah. 
Odbor XIV. divizije, pododbor Tomšičeve brigade iz Velenja 
ter k ra jevna organizacija ZZB NOV Ravne so pripravili spo-
minsko slovesnost. 

Slovesnost je začel vodja po- nih organizacij iz drugih kra-
družnične šole z Raven, Franc jev in iz naše občine, pripaS-

Slovesnost v Osreških pečeh je začel vodja podružnične šole Hudomalj . Takole je nagovoril niki enote JLA, mladina in 
Ravne, Franc Hudomal j zbrane. pionirj i 

»V tem poznojesenskem ča- -
su, ko se spominjamo vseh ti- . S * f e n a s » vascam spominja-
stih, katerih t rupla že pokriva- f tistega zimskega dne, 22. fe-

Z enominutnim molkom so 
zatem prisotni počastili spomin 
vseh tistih, ki so darovali živ-
l jen ja za to, da danes pod Ti-
tovim vodstvom v miru in svo-
bodi gradimo lepšo prihodnost, 
sebi in mlademu pokolenju, in 
spominu vseh tistih, katerih kri 
je napojila ravenske grape in 
bregove. 

O pohodu XIV. divizije in o 
pomenu slovesnosti v Osreških 
pečeh pa je spregovoril Vlado 
Mišica-Miha. 

jo ruše, smo se danes zbrali na 
t e j žalni 'svečanosti, pri tem 
skromnem spominskem obelež-
ju, da se s hvaležnostjo in s 
spoštovanjem spomnimo tudi 
vseh, ki so darovali svoja živ-
l j en ja za to, da danes živimo v 
miru. 

Spominu padlih na vsej poti 

Pripadniki JLA so na komemoraciji izstrelili častno saivo 

b rua r j a 1944. leta, ko so se 
borci XIV. divizije, utrujeni , 
premraženi in lačni pomikali 
preko Raven in po teh brego-
vih in grapah prebijali nemške 
zasede, obroče in se k l jub žr-
tvam prebili dal je proti Belim 
vodam. 

Za vse to, kar smo danes 
XIV. divizije iz Bele Kra j ine v miru že ustvarili v povojni 
na Štajersko, še posebno pa na obnovi in izgradnji socialistič-
področju naše vasi in na tem ne družbene skupnosti, pa so 
kra ju , se z današnjo komemo- bile potrebne številne žrtve in 
racijo oddolžujejo med nami herojska junaštva. Tako je 
prisotni številni borci — ude- zgodovina z zlatimi črkami za-
leženci pohoda iz brigad To- pisala legendarni pohod XIV. 
neta Tomšiča, L jube Šercerja divizije, ki jc bil obeležen s 
in Mirka Bračiča, n j ih svojci, k rv jo znanih in neznanih ju-
predstavniki družbeno politič- nakov.« 

SEJA IZVRŠNEGA ODBORA OBČINSKE KONFERENCE SZDL VELENJE 

POTREBNO BO TESNEJŠE SODELOVANJE 
Izvršni odbor OK SZDL je izrekel polno podporo dosedanji politiki občinske skup-
ščine in njenega predsednika, saj pomeni izvajanje vol i lnega programa oziroma 

programskih načel SZDL 
Člani izvršnega odbora Občinske konference SZDL Velenje ce SZDL. O predlogih bo raz- mlad pred skupščinskimi vo-

so na zadnji seji, bila je prejšnj i petek, razpravljal i o pr ipra- pravl ja la in sklepala ObčinsSa litvali. Soglasno je bilo ugo-
vah na sejo Občinske konference SZDL Velenje, ta bo pred- konferenca SZDL Velenje na tovljeno, da je čutiti po zad-
fldoma 20. novembra, ter o uvel javl janju programskih načel seji v drugi polovici novembra. 
Hbcialistične zveze, sprejetih ob letošnjih skupščinskih VS- , _ . 
j Izvršni odbor Občinske kon-

ference SZDL Velenje je na 
Priprave na sejo občinske in izvršnega odbora, in sicer zadnji seji spregovoril še o 

konference SZDL in konferenc tako, da bi delo izvršnega od- uvel javl jan ju volilnega pro-
»ajevnih organizacij SZDL so bora vodil sekretar, zda j pa ga' grama oz. programskih načel 
i polnem teku. V kratkem predsednik občinske, konferen- SZDL, sprejet ih letošnjo po-
bodo izoblikovali predloge za predsednika občinske konfe-
rence SZDL, za sekretar ja iz-
vršnega odbora ter za člane iz-
vršnega odbora in jih posredo-

J vali v razpravo kra jevnim or-
| janizacijam SZDL. Na seji ob-
Ifiaske konference SZDL pa 

bodo pregledali 3-Ietno delo, 
-pregovoriti pa bodo tudi o 
vlogi Socialistične zveze v no-
vih pogojih, in sicer na osnovi 
tez »Socialistična zveza da-
lji*. 

Članom izvršnega odbora je 
I bilo sporočeno, da so po se-
stankih s predsedniki kra jev-

nih organizacij SZDTTpriprave 
na konference v polnem teku. 
Prav zdaj potekajo razšir jene 

| »je z vodstvi drugih družbeno 
jolitičnih organizacij in dru-

I štev, na katerih razpravl ja jo o 
| dosedanjem delu kra jevnih 

ganizacij Socialistične zveze 
I ter o vlogi in nalogah v pri-
hodnje. Konference pa bodo 
| končali do srede decembra. 

Izvršni odbor je na zadnji 
feji tudi sklenil, da bo pred-

[ lagal občinski konferenci 
SIDL, da bi na bližnji seji 
•premenili pravila. Tako n a j 

I ti trajala v pr ihodnje mandat -
I aa doba članov vodstev Socia-
llisliene zveze 4 leta (doslej 2 
I leti), občinska konferenca n a j 
| ki štela 51 članov (zdaj jih 

šteje 75), število članov izvr-
| snega odbora pa n a j bi zmanj -
šali od 13 na 9 članov. Ločili 

| pa naj bi tudi funkci j i pred-
občinske konference 

nj ih skupščinskih volitvah v 
Šaleški dolini izredno razgiba-
no dejavnost. 

V zvezi z uvel javl janjem 
programskih načel Sociali-
stične zveze delovnih l judi ob-
čine Velenje je sprejel izvršni 
odbor več stališč. Izrazil je vso 
podporo dosedanji politiki ob- hišo,' v vsako srce ni prišlo ve-

Vlado MIŠICA-Miha 

»Borci XIV. d iv iz i j e s m o se za-
veza l i , da b o m o v s a k o le to en dan 
posve t i l i s p o m i n u padl im sobor-
c e m in n a e n e m i z m e d š t e v i l n i h 
grobov ali popr i šč borb, k jer j e 
p o s t a v l j e n o o b e l e ž j e , izvrši l i spo-
m i n s k o s v e č a n o s t . N a t a nač in se 
ž e l i m o oddolž i t i v s e m žr tvam N O B 
in r e v o l u c i j e , v s e m t i s t i m z n a n i m 
in n e z n a n i m j u n a k o m , ki so s s v o -
j i m ž i v l j e n j e m pribori l i s l o v e n s k e -
m u narodu s v o b o d o in l epšo bo-
dočnos t . Mi se dobro z a v e d a m o , 
ka j p o m e n i dati ž i v l j e n j e . Dobro 
pa se tudi z a v e d a m o , ka j se prav i 
ž ive t i brez s v o j e g a n a j b l i ž j e g a . 
S p o m i n j a m o se p o l e g j u n a k o v , k i 
so m i r n o spali n a t e m m e s t u in 
drugod, tudi v s e h mater , oče tov , 
b r a t o v in ses tra , pa tudi p o n e k o d 
otrok , ki so h r e p e n e č e in nes trp-
n o čakal i , k d a j se bo vrni l n j i h o v 
najb l i ž j i . P o v e č l e t n i v o j n i je pri-
š la s v o b o d a za v s e s l o v e n s k o l j u d -
s t v o ; ni pa priš la radost v v s a k o 

SREČANJE KRVODAJALCEV 
Občinski odbor RK Velenje bo letos 
podelil prostovoljnim krvodajalcem 
nad 200 zlatih in srebrnih odlikovanj 

V Šaleški dolini se iz leta v leto veča število prosto-
voljnih krvodajalcev. Letos je darovalo kri 1.280 obča-
nov, največ prostovoljnih krvodajalcev pa je bilo iz 
Termoelektrarne Šoštanj, Tovarne gospodinjske opreme 
Gorenje Velenje, Rudnika lignita Velenje ter uprave 
Skupščine občine Velenje. Med krvodajalci pa je bilo 
tudi precej gospodinj in kmetov, predvsem iz šmar tnega 
ob Paki, Belih vocl, Zavodnje in Šentilja. 

Da bi se vsa j skromno oddolžili prostovoljnim krvo-
dajalcem za pripravljenost pomagati bližnjemu, bo pr i -
pravil Občinski odbor RK Velenje t ro je srečanj za krvo-
dajalce oz. proslave dneva krvodajalcev. Prva prireditev 
bo v petek, 14. novembra s pričetkom ob 17. uri v hotelu 
Ka juh v Šoštanju. Nanjo bodo povabili prostovoljne 
krvodajalce iz organizacij RK in iz manjš ih delovnih 
organizacij na velenjskem območju. Okrog 110 prosto-
voljnim krvodajalcem bodo ob tej priložnosti podelili 
okrog 110 zlatih, za 10-kratno, in srebrnih, za 5-kratno, 
prostovoljno oddajo krvi. Reeitatorji in Šaleški oktet pa 
bodo izvedli priložnostni program. 

22. novembra bo v Delavskem Klubu v Velenju sre-
čanje krvodajalcev iz Rudnika lignita Velenje, še to leto 
pa bo tudi srečanje prostovoljnih krvodajalcev iz Tovar-
ne gospodinjske opreme Gorenje Velenje. 

Občinski odbor Rdečega križa Velenje bo tudi letos 
podelil diplome delovnim organizacijam za sodelovanje 
pri organizaciji oz. izvedbi letošnje prostovoljne krvo-
dajalske akcije, sicer pa bodo srečanja krvodaja lcev 
predstavljala tudi že začetek priprav na pr ihodnjo krvo-
dajalsko akcijo. Ta bo v Velenju m a j a 1970. 

činske skupščine oz. predsed-
nika občinske skupščine, s a j 
predstavl ja delo izva janje vo-
lilnega programa. Izvršni od-
bor je bil mnenja , da bi bilo 
treba zagotoviti akci jam ob-
činske skupščine še večjo po-
moč s strani delovnih organiza-

(Nadal jevanje na 8. strani) 

se l j e , ker se m n o g i borci Št ir i -
n a j s t e in drug ih e n o t n i so vrni l i k 
s v o j i m drag im. Niso se vrni l i , ker 
so daroval i n a j d r a g o c e n e j š e , kar 
so ime l i — a to so n j i h o v a ž iv -
l j e n j a — za o s v o b o d i t e v našega 
ognj i šča . Za c e n o s v o j i h ž i v l j e n j 
so re ševa l i in reši l i n a r o d n o čast , 
narodni p o n o s in o b s t o j n a š e g a 
š t e v i l č n o m a l e g a s l o v e n s k e g a na -
roda. 

(Nadal jevanje na 8. strani) 

ma interese posameznih 
skupin, pozabljamo pa pri 
tem na načela kadrovske 
politike in na koristi, ki bi 
jih imeli od javne in demo-
kratične kadrovske politike 
vsi, vsa "skupnost. Ne priza-
devamo si, da bi o kadrov-
ski politiki razpravljal kar 
najširši krog zainteresira-
nih, včasih pa ne obvešča-
mo o predlogih niti tistih, 
ki bi jih sicer morali. 

Prvi poskusi, da bi zago-
tovili večjo javnost in de-
mokratičnost v kadrovski^ 
politiki, so tu. Vodstva or-
ganizacij ZK so razpravl ja-
la o predlogih za nove čla-
ne komiteja OK ZK. Prav 
zda j je v teku razprava v 
okviru osnovnih organiza-
cij sindikata in v vodstvih 
odborov sindikatov posa-
meznih dejavnosti o pred-
logih za nove člane občin-
skega sindikalnega sveta. 
Ko bo dokončno izobliko-
van predlog kandidatne 
liste, ga bodo poslali v ob-
ravnavo vsemu članstvu, ki 
bo tako imelo priliko, da 
predloge, če bo to potrebno 
tudi spremeni. Tudi izvršni 
odbor občinske konference 
SZDL Velenje je na zadnji 
seji sklenil, da bo posre-
doval vsem krajevnim or-
ganizacijam predloge za no-
vo vodstvo Socialistične 
zveze v občini, posebej še 
za predsednika in sekretar-
ja. Se pravi, da bodo imeli 
v opisanih primerih člani 
možnost, da vplivajo kar 
na jbo l j neposredno na izvo-
litev novih vodstev, v pri-
meru občinske konference 
SZDL pa tudi na izvolitev 
najožjega vodstva. Same 
volitve bodo potem pred-
stavljale le sklepno fazo 
obširnih kadrovskih pri-
prav. 

Žal pa povsod in zmera j 
ni tako. Ponekod o kadrov-
ski politiki ne razpravl jajo 
s članstvom. Razpravo, če 
jo sploh smemo tako ime-
novati, predstavlja le na 
občnem zboru oziroma na 
konferenci prebrana kandi-
datna lista, na kateri je se-
veda obvezno več kandida-
tov, kot pa se voli članov 
posameznih vodstev. In pa 
same volitve. Za takšno jav-
nost in demokratičnost pa 
se v kadrovski politiki ne 
bi smel zavzemati nihče. 
Torej bi kazalo s to prakso 
č imprej prenehati . 

Javnost in demokratič-
nost pač ni v tem, da o ka-
drovski politiki ne razprav-
ljamo, na kandidatne liste 
pa uvrščamo več kandida-
tov, kot pa jih volimo! 

-an. 

V nedeljo je bila v Osreških pečeh slovesnost, posvečena spominu vseh znanih in neznanih 
padlih junakov — borcev slavne XIV. udarne divizije 



ODBORNIKOM OBČINSKE 
SKUPŠČINE VELENJE BO NA 

PRIHODNJI SEJI PREDLOŽENA 
OCENA STANJA V PODJETJU STIX IN 

POTREBNI UKREPI 

Kalkulacije - neznanka 
Na zadnji seji je velenjska Občinska skupščina raz-

pravljala o na je t ju posojila za sanacijo podje t ja za iz-
delavo pohištva STIX Velenje, ki ga bo najela pri 
Kreditni banki in hranilnici Ljubl jana , in sicer iz veza-
nih depozitov gospodarskih organizacij. 

Predlog za na je t j e poso- več vzrokov za položaj, v 
jila v višini 1,000.000 dinar- katerem se je znašlo pod-
jev so odborniki soglasno jet je za izdelavo pohištva 
potrdili. Posojilo bo t reba 
vrniti v 3 letih, obrestna 
mera pa znaša 7 %. Ker so 
bila sredstva iz občinskega 

STIX Velenje. Pr i cenah, 
tako prodajnih kot lastnih, 
je bila velika zmešnjava. 
Poslovali so brez kalkula-

sklada skupnih rezerv go- cij, ni bila znana niti polna 
spodarskih organizacij ob-
čine Velenje za letošnje le-
to že razdeljena, so Rudnik 
lignita Velenje, TGO Gore-
nje Velenje, Termoelektrar-
na Šoštanj in trgovsko pod-
jet je ERA Velenje iz obvez-

lastna cena. Prodajne cene 
za kuhinjske elemente so 
izoblikovali že pred dvema 
letoma. Navzlic1 temu, da 
so medtem spremenili u p 
kuhinjskih elementov, spre-
menile pa so se tudi eenc 

nih rezervnih skladov vro- reprodukcijskega materiala. 
čile pri KBH Ljubl jana 
skupaj 1,000.000 dinar jev, 
KBH Ljubl jana pa bo Ob-

pa prodajnih cen niso spre-
minjali . Slabost pa je tudi 
v tem, ker so občutno po-

činski skupščini Velenje večali število zaposlenih. 
dodelila 1,000.000 d inar jev 
namenskega sanacijskega 
posojila. Ta pa bo posojilo 
dodelila podje t ju za izdela-
vo pohištva STIX Velenje. 

Preden so odborniki zače-
li z razpravo o predlogu za 

dnevna proizvodnja pa se 
zaradi tega ni povečala! Si-
cer pa je bivše vodstvo de-
lovne organizacije neodgo-
vorno trosilo sredstva de-
lovne organizacije, tako za 
reklamo in nekatere druge 

na je t j e posojila za podje t je namene. 
za izdelavo pohištva STIX 
Velenje, je prisilni upravi-
telj, dipl. inž. Peter Krapež, 
pojasnil položaj delovne or-
ganizacije. Povedal je, da 
znaša izguba po s tanju 1. 9. 
1009 okrog 800.000 dinar jev 
vendar pa bo mogoče točno 
ugotoviti izgubo šele ob 
koncu leta, bo pa jo na j -
m a n j 1,000.000 dinarjev. 
Med drugim je orisal tudi 
položaj, kakršen je bil v 
podjet ju STIX 15. oktobra, 
ko je prišla v podje t je pri-
silna uprava. V podje t ju ni 
bilo najosnovnejših mate-
rialov za proizvodnjo, in to 
zaradi prezadolženosti 
STIXa pri dobaviteljih. Po-
trebni so bili zato takojšnj i 
in veliki napori, da so za-
čeli dobavitelji spet poši-
ljati potrebne surovine oz. 
reprodukcijski material. 

Prisilna uprava je doslej, 
med dfufrim, ugotovila že 

Odborniki velenjske Ob-
činske skupščine so v raz-
pravi poudarili, da gre v 
primeru podje t ja za izdela-
vo pohištva STIX Velenje, 
v katerem je že neka j časa 
prisilna uprava, za neracio-
nalno in neodgovorno go-
spodar jenje in poslovanje. 
Eden od odbornikov je v 
razpravi poudaril, da je 
treba, da se stvari raziščejo 
in da se vse tiste, ki so ne-
odgovorno trosili sredstva, 
pokliče na odgovornost. To-
r e j bi morali vsi tisti, ki so 
neodgovorno delali, odgo-
var ja t i za svoje delo. 

Na prihodnji seji pa bo 
odbornikom, kot je izjavil 
prisilni upravitelj , dipl. !n*ž. 
Peter Krapež, predložena, 
temelji lcjša ocena s tanja 
podje t ja STIX in predrsg 
ukrepov za sanacijo polo-
žaja. 

Gradili bomo novo osnovno šolo 
Nič novega ne bomo zapisali v uvodu: na obeh velenjskih 

osnovnih šolah imajo že da l j časa težave zaradi poman jkan ja 
šolskih prostorov. V dveh izmenah lahko spre jmejo na šolah 
Gustava Šiliha in Miha Pintar ja-Toleda največ 2.0S8 učencev 
in učenk, v zadnjem šolskem letu pa sta imeli obe šoli skupa j 
kar 2.259 učencev in učenk. 

Povsem razumlj-"vo je. da je 
zaradi pomanjkan ja učilnic 
pouk v treh izmenah, kar po-
vzroča tako prosvetnim delav-

t je osnovne šole Gustava Šili-
ha, z deli pa na j bi začeli na j -
pozneje spomladi 1970, do ta-
kra t pa bi bilo — kar je po-

cem kot šolarjem obilico težav, vsem razumljivo — treba pri-
zaradi pomanjkan ja prostorov 
pa doslej, med drugim, tudi ni 
bilo mogoče organizirati celo-
dnevnega varstva otrok. 

praviti vse potrebno za grad-
njo. 

Nova t re t ja osnovna šola v 

Šola bi imela tudi večnamen-
ski prostor, površine 240 m2, 
šolsko kuhinjo, upravo, zborni-
co s strokovno knjižnico ter 
druge potrebne prostore. 

Gradn ja nove III. osnovne 
šole v Velenju bo vel jala okrog 
S milijonov dinarjev. Odborni-
ki velenjske občinske skupšči-
ne na zadnji seji še niso raz-
pravljali o virih f inanciranja , 
poudarili pa so, da je t reba z 
gradnjo novega prepotrebnega 
šolskega poslopja začeti čim-
prej in da gradnjo t e r j a razvi-
tost velenjskega gospodarstva 

Ker bi kazalo tudi v Velenju 
čimprej zagotoviti pouk v pol-
drugi izmeni, hkrat i pa oskr-
beti prostor za svobodne aktiv 

Velenju bo imela 20 oddelkov, ter v tej zvezi odpiranje novih 
delovnih mest, zaradi česar bi 
morale delovne organizacije 

in sicer bi bilo 8 učilnic za raz-
redni ter 12 učilnic za kabinet-
ni pouk. Matičnih učilnic za sodelovati pri f inanci ranju 
nižje oddelke bi bilo osem, za gradnje nove osnovne šole. 

nosti ter za dodatni pouk, so v nižje oddelke pa bi bila na Pravzaprav bi se morali samo-
Velenju že letos začeli s pri- voljo tudi dva kabirfeta. Spe- upravni organi oz. delovne 
pravami za gradnjo nove cialne učilnice bi bile za pouk skupnosti zavestno odločiti za 
osnovne šole. Svet za prosyeto fizike, kemije in biologije, za to novo investicijo, 
in kul turo je nedavno tega glasbeni pouk, za likovni pouk. Odbornikom velenjske Ob-
predlagal Skupščini občine Ve- za tehnični pouk in fotolabora- f i n s k e s]tUoščine je bilo na 
lenje, da potrdi investicijski torij, nadal je dve učilnici za z adn

V4j s e y p r e d loženo več va-
matematiko. dve učilnici za ' 

prave tako v okviru delovnih 
organizacij kot krajevnih 
skupnosti. 

V primeru pa, so poudarili 
odborniki na zadnji seji, da bi 
zbirali denar na celotnem pod-
ročju občine, bi bilo treba isto-
časno z gradnjo nove III. 
osnovne šole reševati še šolsko 
problematiko v Šoštanju, na 
Ravnah, pa morda še kje . 

Pomembno je za sedanje 
razdobje še posebej, da je Ob-
činska skupščina Velenje po-
trdila investicijski program. 
To pomeni, da je mogoče pri-
praviti vse potrebno, da se tu-
di dejansko spomladi začne z 
gradnjo nove III. osnovne šole. 

program za gradnjo hove III. 
osnovne šole v Velenju, ki so 
ga pripravili v velenjskem 
Projekt ivnem biroju. 

Kot smo že poročali v zadnji 
številki »Šaleškega rudar ja« so 
odborniki velenjske Občinske 
skupščine na zadnji seji so-
glasno potrdili investicijski 
program za gradnjo nove, tre-

slovenski jezik ter učilnice za 
tu je jezike, za zgodovino ter za 
zemljepis. Površina telovadni-
ce bi bila 560 bili pa bi še 
kabineti za fiziko, za kemijo, 
za glasbeni pouk, likovni pouk, 
za slovenski jezik, za tu je je-
zike, za splošne predmete in pa 
klubski prostori s knjižnico. 

r iant glede f inanc i ran ja grad-
n j e nove osnovne šole. Vendar 
pa o tem podrobneje niso raz-
pravljali , sa j so poudarili, da 
bodo o potrebnih sredstvih za 
gradnjo spregovorili takrat , ko 
bodo znane obveznosti gospo-
darstva ter dohodki občinske-
ga proračuna. Do takra t pa na j 
bi o f inanci ranju stekle raz-
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Občinska skupščina Velenje je na zadnji seji potrdila investicijski program za gradnjo nove 
III. osnovne šole v Velenju. Gradili jo bomo na prostoru zraven osnovne šole Gustava Šiliha 

PROBLEMI IN NALOGE V KMETIJSTVU NA SKUPNI SEJI OBEH ZBOROV OBČINSKE SKUPŠČINE 

SPREJETI ZAKLJUČKI OBETAJO PRECEJ 
Poročali smo že, da so odborniki Skupščine občine Ve- o s t a j a na k m e t i j a h čedal je 

l eu j e siu zadnj i se j i d o k a j obširno in konkretno razpravljali več ostarel ih l judi, da seda-
' * -i—i—! razpravi n j a k red i tna polit ika za za-

sebne kmete ni spre jeml j iva , 
da je t reba uskladi t i cene 
reprodukci j skega mater ia la s 
cenami kmet i j sk ih pridelkov, 
o trgovini in odkupu kme-

o problema!!; i v kmet i j s tvu ter po p r e c e j dolg 
spreje l i vrsto zakl jučkov 

ze kot kme t i j ske zadruge, dc- — GLIN Naza r j e bi mora lo 
na r za to pa m o r a j o nagoto- v večji mer i sodelovati pr i 
viti občinska skupščina, kme- u r e j a n j u cest v hr ibovi t ih 
t i j ska zadruga in t emel jna predelih, s a j zagotavl ja jo 

Svet za kmet i j s tvo in goz- na tudi kot s a d j a r s k o območ-
dars tvo je pred odbornike je) , za ka r je tudi na jveč 
razgrnil doka j podrobno pro- možnosti za nada l j n j i razvoj. 
b lemat iko v te j gospodarski Se pravi, da je pravzaprav t i j sk ih pridelkov, pr i čemer 
panogi, predvsem z name- na jbo l j š a reši tev za odpravo so poudaril i , da je domača p r e u r e j a j o 
nom, da tudi občinska skup- problemov v kmet i j s tvu in za KZ na odkup »pozabila«, o 
ščina — kot najviš j i samo- zagotovitev nada l jn jega raz- nu jnos t i izobraževanja mla-
upravni organ v občini sprej- voja — specializacija in dih in starih, ki so doma na 
me konkretne zakl jučke za u s m e r j a n j e kmet i j ske proiz- kmet i j ah te r še o vrst i dru-
odpravo problemov. vodnje , seveda pod pogojem, gih vprašan j . Vsi p a so so-

Nai navedemo samo n e k a j d a s e z a g ° t o v i t u d i možnost glašali s pr izadevanj i občin-
n a j p o m e m b n e j š i h ugotovitev. P roda je proizvedenega blaga, ske skupščine, cla k a r n a j b o l j 

V te j zvezi čaka jo kmeti j -
sko nalogo nekatere izredno 
odgovorne naloge. Še teme-
l j i te je n a j bi preuči la polo-

t em je t reba upoštevati , da ža j kmet i j s tva , pravzaprav 
se v dolinskih predel ih razvi- vse pogoje, ki lahko vpl ivajo 
ja izredno h i t ro indus t r i ja , na nada l j n j i razvoj kmeti j - t i j s tvo in 
čedalje več pa j e tud i najraz- ske proizvodnje, is točasno pa Skupščina 

izobraževalna skupnost . 
— Občinska skupščina n a j 

bi vpel jala neka te re nove 
davčne olajšave, predvsem za 
tiste, ki sadijo ribez oz. ki 

gospodarska in 

večje izkor iščanje gozdov. 
— Zagotoviti bi kazalo več-

je proizvodno in poslovno so-
delovanje med zasebnimi 
kmetovalci , kme t i j sko za-
drugo in trgovino, hkra t i pa 

s t anovan j ska poslopja , mor- preuči t i možnos t us tanovi tve 
da pa tudi za tiste, ki bi pre- posebne službe za raziskavo 
usmer ja l i oz. specializirali tržišča, ki n a j bi po tem 
proizvodnjo. (Nadal jevanje na 6. strani) 

Oh, te cene! 
Med drugim so odbor-

niki velenjske Občinske 
skupščine na zadnji seji 
razpravljali tudi o predlo-
gu odloka o spremembah 
in dopolnitvah odloka o 
najvišjih prodajnih cenah 
in o najvišjih'maržah za 
določene prehrambene pro-
izvode. 

Slo je za zvišanje malo-
prodajnih cen sladkorja, 
in sicer tako, da bi se zvi-
šale cene za kilogram 
sladkorja v kristalu od 
2,65 na 2,80 din, sladkorja 
v kockah pa od 2,90 na | 
3,05 dinarjev. Marta za 
sladkor v prahu pa bi še \ 
naprej znašala 10 %. Zvi-
šanje maloprodajnih cen 
je bilo nujno, saj je Zvez-
ni izvršni svet že pred tem 
odobril zvišanje cen slad-
korja proizvajalcem za 
0,15 dinarjev. 

Medtem, ko je velenj-
sko trgovsko podjetje 
ERA soglašalo s predlo-
gom sveta za blagovni 
promet, da se maloprodaj- j 
ne cene za sladkor zvišajo 
za 0,15 dinarjev, to je za 
toliko, kot so se zvišale 
cene pri proizvajalcih, pa 
je celjski MERX, ki ima 
poslovalnice v Šoštanju in 
Šmartnem ob Paki, pred-
lagal, da se maloprodajne 
cene zvišajo še za 0,05 di-
narjev, češ, da je »pred-
lagana nova maloprodajna 
cena (2,80 dinarjev oziro-
ma 3,05 dinarjev) za slad-
kor prenizka in da se pri 
prodaji sladkorja ustvarja 
le minimalna razlika v ce-
ni, ki še zdaleč ne pokri-
va stroškov poslovanja• 

V šaleški dolini proda-
jajo sladkor v kristalu po 
2,80 din za kilogram, slad-
kor v kockah pa po 3,05 
dinarjev za kilogram. 

Odborniki pa so se spra-
ševali, zakaj morajo raz-
pravljali o zvišanju malo-
prodajnih cen za sladkor, 
če je predtem Zvezni iz-
vršni svet že odobril zvi-
šanje cen proizvajalcem 
sladkorja. Takšna formal-
na opravila pa bi lahko 
prihodnje odbornikom pri-
hranili, ali ne! 

Ker je več kot polovico ob-
čine prekr i te z gozdovi, je 
k a j malo možnost i za razvoj 
klasičnega kmet i j s tva . Pri 

h i t ro s p r e j m e j o ukrepe, ki 
n a j bi pr ipomogli k izbolj-
š an ju položaja tako zasebne-
ga kmet i j skega proizvajalca 
kot kme t i j ske zadruge. 

NAPOSLED »DA« ZA REGIONALNI PROGHAH 
Odborniki velenjske Občin-

ske skupščine so doslej že dva-
krat razpravl jal i o izdelavi 

Na predlog sveta za kme- programa dolgoročnega eko-
gozdarstvo je nomsko-političnega 

ličnejših varovalnih območi j , poiskala kmet i je , ki n a j bi spre je la vrs to konkre tn ih 
Za kmet i j sko proizvodnjo preds tavl ja le osnovo za bodo- sklepov. Enega od predlaga-

občine Velenje širše celjske regije. 

os ta ja tako le srednjeviš inski če specializirano in organizi-
oz. višinski predel. Izredno r ano kmet i js tvo. Čimprej bi 
velika je tudi migrac i ja (pre- mora la zato pris topit i k orga-

niz i ranju vzorčnih kmet i j , se-
veda ob prehodni ugotovitvi 

razvoja 
Ob prvi 

obravnavi, bila je v začetku 
julija, so odborniki sklenili, da 

nih zakl jučkov so odborniki se n a j občina Velenje vključi v 

sel jevanje) prebivalstva. 
Narodni dohodek v kme-

t i j s tvu se je (upoštevaje stal-
ne cene) v zadnj ih pet ih le-
t ih zmanjšal za 3 % ; t r e t j ino 
narodnega dohodka ustvari 
kmet i j s tvo z živinorejo oz. 
živalsko proizvodnjo; doho-
dek od gozdarstva, na pri-
mer, preds tavl ja k o m a j 9,5 % 
skupnega narodnega dohod-
ka, pa čeprav jc več kot po-
lovica površine občine pre-
kr i ta z gozdovi. Glavni pa-
nogi kmet i j s tva sta živinore-
ja in hmel j a r s tvo ( ša l e ška 
dolina pa je bila včasih zna-

realizirali že ka r na zadnj i 
seji, sa j so ustanovili občin-
ski sklad za kmet i j s tvo , ka-

akcijo za izdelavo programa, 
samega odloka pa teda j niso 
sprejeli, ker so menili, da bi 

naravnih pogojev za specia- pospeševati kmet i j s tvo in 
lizacijo in možnost ih za t ržno skrbet i za izobraževanje, 
proizvodnjo. Seveda pa bo „ . , . , , . 
t reba v kmet i j sk i zadrugi re- D r u ® Spreieti sklep, oz. 
šiti tudi probleme lastne pro-
izvodnje. V družbeni lastnini 
je t re t j ina kmet i j sk ih zem-
ljišč v občini, vendar zem-
ljišča niso a rondi rana oz. 
konce" i r i rana , zaradi česar 
je t e / ' • noorab l ja t i sodobne 
agrotehnične pr ipomočke. 

Odborniki velenjske občin-
ske skupščine so v razpravi , 
med drugim, poudari l i , da 

terega namen bo predvsem kazalo vztrajat i na tem, da se 

Drugi .<prejeti sklepi 
stališča pa so nas lednja : 

— Izdelati dolgoročni raz 
vojni program kmet i js tva , in 
sicer v sodelovanju 
n j imi občinami. 

— Začeti je t reba s siste-
mat ičnim izobraževanjem, po 

n a j zagotovi izdelava progra-
ma, in ne koncepta, pa tudi 
nekatera določila bi kazalo po 
takra tnem mnen ju odbornikov 
bol j konkretizirati. Sicer pa je 
bilo slišati na julijski seji ob-
činske skupščine tudi pripom-

s sosed- be oz. bojazen glede kvalitete 
programa, sa j določbe odloka 
pravzaprav ne zagotavljajo, tia 
bo program vseboval vse tiste 

območju. Na julijski seji so ve- svet za gospodarstvo odborni 
lenjski odborniki predlagali, da kom Skupščine občine Velenji 
n a j bi jim bilo na eni od na- " " " 
slednjih se j predloženo še do-
datno gradivo, predvsem po-
godba, ki bi vsebovala obvez-
nosti Zavoda za napredek go-
spodarstva Celje do občinskih 
skupščin, predvsem kar zade-
va kakovost elaborata. 

Velenjčani so stališča posre-
dovali Skupščini občine Celje, 
ki koordinira delo v pr ipravah 
za izdelavo koncepta programa 

da vendarle sprejmejo odlok i 
izdelavi koncepta program 
dolgoročnega ekonomsko poli 
ličnega razvoja širše eeljsi 
regije v predloženem besedilo 
s posebno pogodbo pa naj 
uveljavili dodatne zahteve, 
jih imajo Velenjčani do iz5e 
lovalca programa — to je 
Zavoda za napredek gospodar 
siva Celje. 

Odborniki so se v razprav 
dolgoročnega ekonomsko poli- zavzemali predvsem za to, dal 

sebej še mladine, ki bi ostala elemente, ki n a j bi služili za 
po končanem šolanju doma dolgoročnejše u smer j an j e raz-

ličnega razvoja širše celjske 
regije. Celjani pa so obvestili 
predsedstvo Občinske skupšči-
ne Velenje, da so vse druge 
občinske skupščine (to je Celje, 
Laško, Mozirje, Slovenske Ko-
njice, Šent jur pri Celju, Šmar-
je pri Jelšah in Žalec) sprejele 
odloke v predlaganem besedilu 
in n a d j niso imele bistvenejših 

kazalo vztrajat i na tem, da s 
izdela program, in ne saa 
koncept programa. Vendar 
končno sprejeli predlog svet 
za gospodarstvo in sprejeli od 
lok. Hkrati pa so naročili pred 
stavnikom občine Velenje 
medobčinski komisiji, ki 
skrbela za organizacijo, voflf 
n je in usmer jan je dela pri i! 

na kmet i j ah . To n a j bi bila 
naloga tako delavske univer-

voja gospodarstva in družbe-
nih služb na širšem celjskem 

pripomb. Ker bi uskla jevanje delavi koncepta, da sproti ob 
stališča t ra ja lo po vsej ver je t - vešžajo občinsko skupščini 
nosti precej časa, je predlagal kako poteka delo. 



DELOVNI DOGOVOR KOMUNISTOV IZ TGO GORENJE 

Podpora razvojnemu programu 
Volilne seje konference organizacije ZK in TGO Gorenje Vele-
nje se je med drugimi udeležil tudi sekretar sekretar ia ta CK 
ZKS, ing. Andrej Marine. Komunist i iz Gorenja so na konfe-
renci podprl i razvojni p rogram tovarne, istočasno pa se za-
vzeli za ka r na jbo l j dosledno uvel javl janje vseh tistih nalog, 
ki n a j zagotovijo uspešno izvajanje načel gospodarsko druž-
bene re forme v kolektivu in v občini tudi v p r ihodnje ter za 
nadaljnje u t r j evan je samoupravl jan ja . 

Janez Miklavčič je v refera-
tu poudaril, da so komunist i 
v zadnjem času dobili s stali-
šči in sklepi organov CK ZKS 
in CK ZKJ obilo nalog za delo 
v prihodnje. Za komuniste v 
Gorenju posebnih težav pri iz-
vajanju nalog ne bo, s a j so že 
doslej namenja l i na jvečjo po-
zornost ide jnemu uveljavlja-
nju in prakt ičnemu izvajanju 
gospodarske in družbene re-
forme, čemur so sledili tudi 
rezultati, ki jih je dosegel ko-
lektiv v zadn jem razdobju. 
Kot je poudaril Janez Miklav-
čič so komunist i iz Gorenja že 
na predkonferenčnem sestan-
ku spregovorili o poglavitnih 
nalogah za v pr ihodnje . Če-
prav so se v nekaterih tehno-
loških fazah približali in tudi 
dosegli na jsodobnejšo italijan-
sko industr i jo, je osnovna na-
loga kolektiva Gorenja, pove-
čati produktivnost kar za 15 
odstotkov. Ob vsem tem pa ne 
bodo smeli pozabiti tudi na 
uvajanje sodobnih metod, kot 
na primer na elektronsko ob-
delavo podatkov in š tudi j de-
la, ki bodo omogočili hi t re in 
točne analize s tan ja , i skanje 
notranjih rezerv ter usmerja-
nje izboljšav in vlaganj v tiste 
faze tehnoloških procesov in 
poslovanja, k j e r so rezerve. 
Načrtov je precej tudi okrog 
nadaljnjega razvoja proizvod-
nje oziroma osvajanja novih 
izdelkov, ka r bo nedvomno 
terjalo nove napore kolektiva. 
Prav zato bodo moral i biti ko-
munisti s svojim vplivom na 
okolico, z delom v samouprav-
nih organih in družbeno-poli-
tičnih organizacijah ter s pri-
zadevanji za polno zavestno 
angažiranje vsakega posamez-
nika za vzgled. Uspeh bodo za-
gotovile zavestne akci je — to 
pa je naloga komunistov, ki 
jo bo mogoče doseči z okrep-
ljeno politično in ideološko 
vzgojo in z okrepitvi jo same 

organizacije ZK. čeprav se je 
število članov ZK v Gorenju 
povečalo od 45 v letu 1967 na 
124 letos, pa je t reba še hitre-
je vključevati nove člane ko-
lektiva v ZK, hkra t i pa poiska-
ti ustreznejše metode z vklju-
čevanjem kolektiva v družbe-
no-politično delo in življenje, 
tako v tovarni ko t v občini. 

Potem ko je govoril o delu 
komunistov v samoupravnih 
organih ter v družbeno-politič-
nih organizacijah v kolektivu, 
je Janez Miklavčič poudaril , 
da so bili komunist i iz Gore-
nja m a n j uspešni v delu druž-
benih političnih organizacij 
občine ter v organih občinske 
skupščine, k j e r sicer posamez-
niki delajo, vendar pa ras te 
spričo vse večjega deleža v do-
hodku občine tudi nj ihova od-
govornost oziroma odgovor-
nost kolektiva za vsesplošno 
izvajanje gospodarsko družbe-
ne re forme tudi v občini. Tej 
aktivnosti bodo moral i v pri-
hodnje namenit i veliko več po-
zornosti kot doslej, s a j so tudi 
uspehi Gorenja posredno od-
visni od splošnih g ibanj v ob-
čini. »Podpreti m o r a m o vse 
progresivne težnje in se boriti 
za enotnost v izvajanju politi-
ke nadal jn jega gospodarskega 
in družbenega razvoja v obči-
ni. V razpravi so komunist i iz 
Gorenja govorili tako o pro-
blemih, kot o nalogah, ki jih 
čaka jo v p r ihodnjem razdob-
ju. Razpravljal i so o obliko-
vanju nove samoupravne 
s t rukture , o nujnos t i tržnih 
raziskav, o težavah pri oskrbi 
z reprodukcijskim materialom 
ter tudi o problemih, k i t a re jo 
zaposlene, tako o družbeni pre-
hrani, g radnj i s tanovanj , šolst-
vu in o t roškem varstvu. Enot-
no pa so podprl i koncept na-
dal jn jega razvoja delovne or-
ganizacije. 

Sekretar sekretar ia ta CK 
ZKS, inž. Andrej Marine, je v 

razpravi dejal, da je presene-
čen nad razvojem, ki ga je v 
zadnjem razdobju dosegla de-
lovna skupnost . »Priče smo ve-
likim uspehom, ki j ih dosega 
Gorenje ne samo doma, pač pa 
tudi na tu j em. Dobre rezulta-
te je mogoče dosegati tam, 
k j e r pr ide do koncentraci je 
dobrih in sposobnih ljudi, k j e r 
so dobri odnosi. Človek z zna-
n j e m je osnova za nada l jn j i 
razvoj.« Ing. Andrej Marine 
pa je govoril tudi o nalogah, 
ki s toje pred komunist i po 
VIII . p lenumu CK ZKS in IX. 
seji predsedstva CK ZKJ. 

Pred začetkom konference 
so v organizacijo ZK sprejeli 
22 novih članov. Novospreje-
t im je med drugim čestital tu-
di inž. Andrej Marine. Za se-
k re t a r j a organizacije ZK TGO 
Gorenje Velenje pa so ponov-
no izvolili Janeza Miklavčiča. 

Gradnja nove Termoelektrarne Šoštanj III poteka po programu. Tako so med Cr\ 
vili tudi na zadnji skupni seji osrednjih samoupravnih organov Rudnika Iignit-j 
Termoelektrarne Šoštanj, o čemer obširneje poročamo na 4. strani 

Tesnejša vez banka -občani 
Čeprav se je v zadn jem letu dni pr i podružnici Kreditne ban-
ke Celje v Velenju precej povečalo število varčevalcev, še 
občutneje pa so porasle hranilne vloge, pa vendar menijo, da 
še niso izkoristili vseh možnosti za povečanje števila varče-
valcev, predvsem pa za nadal jn j i porast hranilnih vlog. 

še takih, ki varču je jo t r i leta. 

padli 
itd. 

pa bi prevozi gotovine 

N a j p r e j bodo namenili 
večjo pozornost namenskemu 
varčevanju. V zadnjem času 
se je precej povečalo število 
tistih občanov, ki namensko 
varču je jo za g radn jo stano-
vanjske hiše oziroma za na-
kup s tanovanja . KB Celje — 
podružnica Velenje ima skle-
njenih 366 pogodb s stanovanj-
skimi varčevp.lci. Ti so doslej 
privarčevali 2 mil i jona dinar-
jev, do izteka varčevalnih po-
godb pa bodo na hranilnih 
knjižicah privarčevali skupa j 
5,270.000 dinar jev. KB pa j im 
bo dodelila ka r 6,450.000 di-
nar jev posojila. Predvsem že-
lijo, da bi povečali število ti- varni gospodinjske 
stih namenskih s tanovanjskih Gorenje, 
varčevalcev, ki bi varčevali na 
dal jše obdobje. Zda j so v ve-
čini stanovanjski varčeval-
ci, ki bi varčevali na daljše 

ki varču je jo t r i 
Par posameznikov pa varčuje 
pet let. 

V šaleški dolini so n a j p r e j 
organizirano pristopili k na-
menskemu varčevanju na rud-
niku lignita Velenje. Z intere-
senti za g radn jo stanovanjskih 
hiš so se dogovorili za kombi-
nirano varčevanje (delovna 
organizacija in interesent) pr i 
čemer je dal jša odplačilna do-
ba, pa tudi sicer pogoji ugod-
nejši. Rudnik lignita Velenje 
pa je doslej da ja l posojila v 
glavnem le s tanovanjskim var-
čevalcem. Za podoben sistem 
so se letos odločili tudi v to-

opreme 

ZAKAJ NE BI IZPLAČEVALI 
OSEBNI DOHODEK NA 
HRANILNO KNJIŽICO? 

Velenjska podružnica KB obdobje. Zda j so v večini tisti, 
ki varčuje jo dve leti, neka j je' Celje začenja prav zdaj z ak-

cijo, da bi delovne organiza-
cije izplačevale vsa j del oseb-

SPROSTILI SMO UVOZ STROJEV ZA GOSPODINJSTVA, S j ^ S ^ S ^ 
DOMAČIM PROIZVAJALCEM PA NISMO ZAGOTOVILI OSKRBE vodstvom Rudarskega šolske-

c p i n f T R V T i v n g a c e n t r a - d a b i v e č i i d e l n a " 
r L U v i j v ii«. v grad izplačevali gojencem na 

hranilne knjižice. Če se bo ta 
akcija obnesla, bodo začeli iz-
plačevati na hranilne knjižice 
tudi del osebnih dohodkov za-
poslenih. Treba je dodati , da 
bodo lastniki hranilnih knji-
žic razpolagali z naloženim de-
n a r j e m takoj po nakazilu. ' 

Prednost i nakazila dela ali 
celotnega osebnega dohodka 
na hrani lno knjižico pa je več. 
Banka bi, na primer, na račun 
vlagatelja vplačevala stalne 
stroške, č e bi ta akci ja stekla 
v večjem obsegu, bi razbreme-
nili b lagajne in likvidature de-
lovnih organizacij in SDK. Od-

Neenaki pogoji gospodarjenja, 
ali še ka j drugega? 

Ni treba posebej naglašati našo prakso dokaj pogostega 
menjavanja predpisov. Posebej ni treba poudarjati , da pri te j 
naši praksi nismo zmeraj tudi dosledni. To najbol j dokazuje 
tudi naslednji primer: te dni, točneje 9. novembra, je bil spro-
ščen uvoz strojev za gospodinjstva, istočasno pa domačim pro-
izvajalcem strojev in opreme za gospodinjstva nismo zagotovili 
potrebnih količin dekapirane pločevine za nemoteno proizvod-
njo v letu 1969 in utegne se celo zgoditi, da bo domača proiz-
vodnja strojev za gospodinjstva proti koncu leta močno na-
zadovala. 

V 42. številki zveznega Urad-
nega lista, z datumom 9. okto-
ber 1969, je bil objavljen od-
lok o prenehanju odloka o so-
glasju, ki je potrebno za uvoz 
posameznih vrst blaga. S tem 
je določeno, da v 30 dneh po 
objavi preneha veljati odlok 
Zveznega izvršnega sveta o so-
glasju, ki je bilo do nedavnega 
potrebno za uvoz posameznih 
vrst blaga (Uradni list SFRJ, 
i t 25/38). Z drugimi besedami 
povedano: uvoz strojev za go-
si odinjstva je z 9. novembrom 
sproščen. Kot vse kaže bo ob 
taki praksi spet začela cveteti 
trgovina s stroji za gospodinj-
stva. 

Beograjsko predstavništvo a-
gencije Progres, na primer, je 
ie 28. oktobra, to je pred spro-
stitvijo uvoza strojev za gospo-
dinjstva, ponujalo 5.500 pral-
nih strojev Candy in 5.000 
pralnih strojev Zoppas, obojih 
iz uvoza iz Italije, po ceni od 
2.000 do 2.360 dinarjev - jugo-
slovanska meja, z rokom pla-
čila 60 ziroma 45 clni po dobavi 
in ob 1-odstotni proviziji agen-
cije Progres. K cenam je tre-
ba seveda prišteti še stroške 
prevoza, pa marže in prometni 
dav'ek. Zato se nehote poraja 
vprašanje, kakšne bodo cene 

teh uvoženih pralnih strojev v 
maloprodaji. 

Istočasno, ko sproščamo uvoz 
pralnih strojev, pa domačim 
proizvajalcem nismo zagotovili 
niti za letos potrebnih količin 
dekapirane pločevine. Lani je 
bila železarna Smedei-evo do-
ločena za oskrbovalca tovrstne 
industrije s pločevino, letos pa 
je železarna Skopje. Težave so 
bile tako lani kot letos, na j -
bolj neprimerno oziroma ne-
mogoče v tovrstni praksi pa je. 
da dejansko ena sama delovna 
organizacija odloča o usodi do-
mače predelovalne industrije. 
Probleme, ki se poraja jo okrog 
oskrbe domačih predelovalcev 
z dekapirano pločevino, rešuje-
mo zmeraj zadnji trenutek, 
oziroma takrat ko je že škoda. 

Ob vsem tem pa pozabljamo, 
da naj bi bil tudi pri jugoslo-
vanskih proizvajalcih strojev 
in opreme za gospodinjstva re-
gulator proizvodnje le tržišče. 
Ob nedosledni praksi pa spro-
stimo uvoz strojev za gospo-
dinjstva, čeprav je domačih na 
tržišču dovolj, uvoženi pa niso 
nič cenejši od domačih. Isto-
časno pa je domača industrija 
brez prepotrebne dekapirane 
pločevine. Torej lahko govori-
mo o neenakih pogojih gospo-
dar jenja . 

Vse kaže, da bo spet začela 
cveteti trgovina s stroji za go-
spodinjstva iz uvoza. Ob tem 
pa pozabljamo, da imamo tudi 
doma proizvajalce strojev in 
opreme za gospodinjstva. Ali 
se naj tudi ti spremene zgolj 
v uvoznike strojev za gospo-
dinjstva in v prodajalce teh 
strojev, ne pa da povečujejd 
proizvodnjo in osvajajo nove 
izdelke? Poraja se vprašanje, 
če je ob taki praksi, ko spro-
stimo uvoz strojev za gospo-
dinjstva, domačim proizvajal-
cem pa ne zagotovimo ploče-
vine za redno proizvodnjo, kdo 
razmislil, kako bo z domačimi 
proizvajalci strojev za gospo-
dinjstva istočasno pa s koope-
rantsko industrijo, Vzemimo 
za primer samo velenjsko To-
varno gospodinjske opreme 
Gorenje. Ta zaposluje zdaj že 
blizu 2.500 delavcev, sodeluje 
pa z okrog 100 delovnimi orga-
nizacijami iz vseh krajev Ju-
goslavije, ki zaposlujejo okrog 
15 tisoč delavcev. 
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Z Izplačilom dela osebnega 
dohodka na hranilne knjižice 
so prvi začeli na banki. Na 
hranilne knjižice zaposlenih 
nakazuje jo 17 odstotkov me-
sečnih osebnih dohodkov, ven-
dar so se ( iz jemoma) dogovo-
rili, da je denar na razpolago 
na začetku vsakega tromeseč-
ja, in sicer za razdobje zad-
n j ih treh mesecev. 

NOVOPOROČENCEM: 
ČESTITKA KB 

Med zamislimi, kako pove-
čati krog namenskih varčeval-
cev, je tudi tale: KB bi vsem 
novoporočencem čestitala ob 
vstopu v zakonski stan, isto-
časno pa poslala pravilnik o 
s tanovanjskem varčevanju in 
jih povabila v krog namenskih 
varčevalcev. Ver je tno bi se 
mnogi, in to pravi čas, odloči-
li za varčevanje za s tanovanje 
ali za g radn jo s tanovanjske 
hiše. 

Tudi s ta ršem otrok, ki se 
vpišejo v gimnazijo, bi čestita-
li, istočasno pa prikazali mož-
nost, kako z namenskim varče-
vanjem prit i do garsonjere ali 
manjšega s tanovanja takrat , 
ko bo začel otrok š tudirat i v 
Ljubl jani ali Mariboru. Tako 
bi rešili mars ikak pereč stano-
vanjski problem študentov. I 

BANKO PRIBLIŽATI 
OBČANOM 

V podružnici KB Celje v Ve-
lenju se zavedajo, da je t reba 
ustvari t i še t rdne jšo vez med 
banko in občani. Zato že raz-
miš l ja jo o spremembi oz. pri-
lagoditvi delovnega časa bla-
gajn, in sicer tako, da bi bile 
odpr te tudi v popoldanskih 
urah, in pa o ureditvi novih 
mest KB, predvsem v Šmart-
nem ob Paki in morda tudi v 
Pesju. 

ZBOR SLOVENSKIH 
TRGOVCEV 
V VELENJU 

V petek, 14. novembra, po-
poldne se bo začel v Domu 
kulture v Velenju V. tradicio-
nalni zbor trgovskih delavcev 
Slovenije. Pred tem pa bo v 
Velenju plenarni volilni sesta-
nek trgovine, ki ga sklicuje 
svet za t r g o v i n o Gospodarske 
zbornice Slovenije. Med dru-
gim bodo sprejeli pravila za 
razprodaje in prodaje po zni-
žanih cenah. 

DECEMBRSKO 
NAGRADNO 
ŽREBANJE 

vseh hranilnih vlog pri 

KREDITNE BANKI CELJE 
in njenih enotah 

Nagrade: 
® Avto Zastava 750 
® 30 desetdnevnih potovanj 

v Pariz in Lodon 
© 94 denarnih nagrad 

Žrebanje bo 13. decembra letos 
v Brežicah. 

Kreditna banka Celje 

P O S E J I 
P R E D S E D S I ' \ 
O S S V E L E N J E 

DECEMBE \ 
X. OBČNI 

ZBOR 
Predsedstvo vele« A: a Ob-

činskega sindikalnega sveta je 
na zadnji seji razpra\ : ;-Uo o 
predlogu za izdajo republiške-
ga zakona o minimalnem 
osebnem dohod!;!.!, V"J pri-
pomb, ki so jih izoblikovali k 
predlogu zakona pomenijo pri-
spevek velenjskih sin.-ik;-.'.ov 
do zakona o minimalnem oseb-
nem dohodku. Predvsem je bi-
lo na seji poudarjeno, tša vi -
na minimalnega o: r ' ' ' - do-
hodka (predlog je 150 činar-
jev) ni usklajena z eksis'puč-
nim minimumom, sa j so npr, 
prejemki za čas nezaco tenosti 
v večini primerov višji od 450 
dinarjev itd. Predsedstvo OSS 
Velenje se je ob tem še zavze-
lo, da n a j bi v občir kem 
skladu skupnih rezerv gospo-
darskih organizacij oz. v pro-
računu zagotovili neliaj denar-
ja za primer, da bi bilo treba 
delovnim organi/. - ' •• o-
toviti denar za iz > Mini-
malnih osebnih dohodkov. 

V nadaljevanju seje je stek-
la razprava še o stališčih ob-
činskega odbora sindikata de-
lavcev industrije in rudarstvu 
Velenje, pri čem- t' je bila 
sprejeta pobuda, da naj hi ob 
koncu novembra 'icali : ap-
no sejo plenuma OSS, občin-
skega odbora sindikata, d •: iv-
cev industrije in ruda i . tva ter 
predstavnikov delovnih orga-
nizacij, na kateri bi razprav-
ljali o položaju gospodarstva v 
občini ter o nalogah, ki čakajo 
vse dejavnike, da odpravijo te-
žave, predvsem še nelikvid-
nost. 

Obravnavane pa so bile tu-
di vsebinske, kadrovske in or-
ganizacijske priprave na X. 
redni občni zbor Občinskega 
sindikalnega sveta Velenje, ki 
bo v mesecu decembru. O skli-
cu X. občnega zbora bo do-
končno razpravljal in -jal 
plenum OSS. Na seji pi edsed-
stva je bilo dogovorjeno, da 
naj bi na občnem zbora obrav-
navali dvoje oziroma tiv\> naj-
aktualnejših problemov v ob-
čini in sprejeli ustrezna -tali-
šča do obravnavanih vprašanj . 

Govora pa je bilo tudi o no-
vih pravilih občinskem sindi-
kalnega sveta, ki jih je treba 
sprejeti v zvezi z izdelavo za-
časnega statuta .Republi5keaa 
sveta ZSS; predvsem gre pri 
tem za nekatere nove odnose 
na relaciji Zveza sindikatov — 
sindikati posameznih dejavno-
sti. 

Predsedstvo OSS Velenje pa 
je na zadnji seji sprejelo tudi 
predlog, da noj bi v prihodnje 
v sodelovanju z delovnimi or-
ganizacijami s področja gospo-
darstva in negospodarstva ime-
noval člane skupščine Temelj-
ne izobraževalne-skupno,-.ti Ve-
lenje. 



Predlagano je skupno zasedanje 
samoupravnih organov 

SKUPNA SEJA DELAVSKIH SVETOV RUDNIKA LIGNITA VELENJE IN 
TERMOELEKTRARNE ŠOŠTANJ 

Delavski klub — pri l jubljeno zbirališče Velenjčanov 

Pre jšn j i četrtek, 6. novembra sta se sešla v vili Široko na 
skupnem zasedanju centralni delavski svet Rudnika lignita 
Velenje in delavski svet Termoelektrarne šoš tan j . Na tem 
skupnem zasedanju, bilo je že peto po vrsti, so obravnavali 
potek gradnje nove termoelektrarne Šoštanj III in pa nekatera 
vprašan ja v zvezi z nada l jn j im gospodarsko-družbenim raz-
vojem šaleške doline. 

š o š t a n j so na zadnji skupni 
seji obravnavali tudi nekatera 
vprašan ja v zvezi z nada l jn j im 
gospodarsko-družbenim razvo-
jem šaleške doline. Poudarili 
so, da je treba ob razvi jan ju 
gospodarstva skrbeti tudi za 
razvoj negospodarskih dejav-

Člani delavskih svetov ve-
lenjskega Rudnika lignita in 
šoštanjske Termoelektrarne so 
v razpravi poudarili pomemb-
nost dejstva, da pr iha ja po-
buda za reševanje nalog v 
zvezi z nada l jn j im gospodar-
sko družbenim razvojem Šale-

nosti, kot so šolstvo, zdravstvo ške doline iz delovnih kolekti-

i bo kmalu povezan z občinskim središčem z novo cesto, 
s jo gradijo na odseku šoštanj—Pesje. Na sliki je del nove 

ceste v Šoštanju pred Glavnim trgom 

Pred letom dni so se sešli na 
skupnem zasedanju delavski 
sveti t reh delovnih organizacij, 
in sicer Rudnika lignita Vele-
nje, Termoelektrarne Šoštanj 
in Savskih elektrarn iz L jub-
ljane. Člani osrednjih samo-
upravnih organov teh t reh de-
lovnih skupnosti so se teda j 
dogovorili o skupnem vlaganju 
sredstev v gradnjo nove termo-
elektrarne Šoštanj III, določili 
so pogoje za združevanje sred-
stev, izbrali najbol jše ponud-
nike opreme, določili rok iz-
gradnje tega novega elektro-
energetskega objekta in konč-
no ustanovili tudi poslovni od-
bor za izgradnjo termoelek-

tega novega elektroenergetske-
ga objekta, proizvodnja pre-
moga in uva j an j e nove tehno-
logije pri odkopavanju premo-
ga ter še več drugih vprašan j 
v zvezi z gradnjo nove termo-
elektrarne Šoštanj III, oziroma 
v zvezi s potrebami po elek-
trični energiji v naši republiki. 
Člani samoupravnih organov 
obeh delovnih organizacij so 
izrazili zadovoljstvo nad pote-
kom del in sklenili, da n a j bi v 
kra tkem sklicali skupno sejo 
delavskih svetov vseh t reh de-
lovnih organizacij, ki sofinan-
cirajo gradnjo, in sicer Rudni-
ka lignita Velenje, Termoelek-
t ra rne Šoštanj in Savskih elek-

t r a rne Šoštanj III. Vse kaže, da t ra rn Ljubl jana , da bi pregle-

Z&dajld smo pisali o tem, kako škodo povzročajo ribištvu fe-
iaUno in industr i jske odplake, ki jih spuščajo v Pako. Pred 
dnarf smo napravili tale posnetek v bližini Paske vasi. P a t a 

J« bil«, skora j po vsej površini prekri ta s penami 

7 Kan ju gradi SGP Vegrad iz Velenja za Stanovanjsko pod-
: i je Velenje 20-stanovanjski stolpič. V kratkem bo dobilo 

20 družin nova s tanovanja 

pomeni ta samoupravni dogo-
vor za gospodarstvo Šaleške 
doline veliko, posebej še v ča-
su, ko ugotavl jamo vsesplošno 
pomanjkan je električne ener-
gije v vsej državi. 

Zadnji skupni sestanek cen-
tralnega delavskega sveta Rud-
nika lignita Velenje in delav-
skega sveta Termoelektrarne 
šoš tan j pa je bil namenjen, 
kot smo že uvodoma zapisali, 
obravnavi poteka izgradnje 
termoelektrarne š o š t a n j III. 
Ugotovljeno je bilo, da se spre-
jeti samoupravni dogovor spo-
š tuje in da potekajo dela v 
skladu s planskimi predvide-
vanj i . Že pred sestankom pa so 
si člani osrednjih samouprav-
nih organov ogledali gradbišče 
nove termoelektrarne š o š t a n j 
III in se sami prepričali o tem, 
kako poteka gradnja . 

Direktor Termoelekt rarne 
Šoštanj, dipl. inž. Ciril Mislej, 
in direktor Rudnika lignita 
Velenje, dipl. inž. Ludvik Mali, 
sta članom obeh samoupravnih 
organov poročala o poteku del. 
Posebej sta poudarila, da v re-
du napreduje jo gradbena in 
montažna dela. Sicer p r iha ja 
do manjš ih zakasnitev, ki na-
s ta ja jo zaradi nerednih dobav 
gradbenega materiala, vendar 
pa ni bojazni, da termoelek-
t ra rna š o š t a n j III ne bi bila 
dograjena v predvidenem ro-
ku. 

V razpravi je člane samo-
upravnih organov velenjskega 
rudnika in termoelektrarne 
Šoštanj zanimal vpliv revalva-
cije marke na gradnjo te rmo-
elektrarne, režim obra tovanja 

dali potek izgradnje novg ter-
moelektrarne. 

Člani posrednih samouprav-
nih organov Rudnika lignita 
Velenje in Termoelektrarne 

itd. Naloge v te j zvezi pa bi 
bilo t reba po mnen ju članov 
samoupravnih organov reševa-
ti s skupnimi močmi na demo-
kratičen in samoupravni način. 
Tudi pri razvi janju gospodar-
stva v Šaleški dolini se oba ko-
lektiva, kot je bilo poudar jeno 
na skupni seji delavskih sve-
tov Rudnika lignita Velenje in 
Termoelektrarne šoš tanj , ne 
bosta odrekala sodelovanja, če 
bo ugotovljeno, da so naložbe 
koristne. Prav tako pa tudi ne 
bodo odrekali sodelovanja pri 
reševanju problemov na dru-
gih področjih, vendar bi bilo 
treba čimprej izoblikovati 
prednostni red, da bi tako re-
ševali na jnu jne j še stvari, pri 
čemer pa bi bilo t reba upošte-
vati tudi interese oziroma želje 
m a n j razvitih področij oziroma 
kra jev Šaleške doline. 

vov oziroma od organov samo-
upravl janja , zato bi bilo po-
trebno, da> bi se sestali člani 
osrednjih samoupravnih orga-
nov vseh večjih gospodarskih 
delovnih organizacij občine ter 
se na demokratičen in samo-
upravni način odločili za skup-
no akcijo. 

Želja po reševanju proble-
mov v zvezi z nada l jn j im raz-
vojem gospodarstva in nego-
spodarstva na podlagi demo-
kratičnega in samoupravnega 
dogovarjanja, ki je bila po-
udar jena na skupnem zaseda-
nju članov delavskih svetov 
Rudnika lignita Velenje in 
Termoelektrarne Šoštanj, je 
nedvomno nova kvaliteta v sa-
moupravnem dogovarjanju, 
kateri za zdaj še nismo bili ve-
l ikokrat priče. 

F. Z. 

DOGOVOR ZA POSPEŠITEV AKCIJE ZA IZOBLIKOVANJE 
SAMOUPRAVNE STRUKTURE V DELOVNIH ORGANIZACIJAH 

Delovnim organizacijam bo treba nuditi večjo 
pomoč pri izdelavi novih samoupravnih aklov 

Pred dnevi je pripravilo predsedstvo Občinskega sindi-
kalnega sveta Velenje razgovor o samoupravni zakonodaji de-
lovnih organizacij ter o izdelavi pravilnikov. Delovnega raz-
govora so se udeležili tudi strokovni sodelavci Republiškega 
sveta Zveze sindikatov Slovenije, zraven n j ih pa člani komisi j 
delovnih organizacij za spremembo samoupravnih aktov, pred-
sedniki delavskih svetov, predsedniki osnovnih organizacij 
sindikata ter direktorj i nekaterih delovnih organizacij. 

N a j p r e j so predstavniki t i -
stih delovnih organizaci j Iz Ša-
leške doline, k j e r že imajo ko-
likor toliko izoblikovane pred-
loge novih statutov, poročali 
o delu oz. rešitvah, sprejet ih 
glede posameznih vprašanj , go-
vorili pa so še o problemih, s 
katerimi so se doslej srečevali 
pri izoblikovanju nove samo-
upravne s t rukture v delovnih 
organizacijah. 

Izredno razgibana je bila 
razprava. Poudar jeno je bilo, 
da so težave predvsem pri ob-
l ikovanju statutov šolskih za-
vodov, s tanovanjskega podjet-
ja in nekaterih drugih delov-
nih organizacij. Rešenih pa tu-
di še ni n e k a j bistvenih si-
stemskih vprašanj . Zato so se 
udeleženci dogovora sporazu-

meli, da n a j bi pripravila ob-
činski odbor sindikata delav-
cev industr i je in rudars tva Ve-
lenje ter medobčinski odbor 
sindikata delavcev družbenih 
dejavnosti Velenje — Mozirje 
v mesecu decembru več raz-
prav o izdelavi novih statutov 
delovnih organizacij. Takrat bi 
predstavniki delovnih organi-
zacij podrobneje obravnavali 
posamezna vprašanja , pre3-
vsem pa bi skušala izoblikova-
ti tudi bol j konkretna stalisca 
glede obravnave posameznih 
določb v novi samoupravni za-
konodaji . Predhodno bosta ofl-
bora pripravila gradivo za ob-
ravnavo. Prevladuje pa mne-
nje, da bi se bilo t reba dogo-
voriti v občini o vlogi in na-
logah individualnih in kolek-

STALIŠČA OBČINSKEGA ODBORA SINDIKATA DELAVCEV INDUSTRIJE IN RUDARSTVA VELENJE V 
JAVNI RAZPRAVI 

ZANIMIVA POBUDA SINDIKATOV 
Občinski odbor sindikata delavcev industr i je in rudars tva 

Velenje je na zadnji seji razpravljal o gospodarjenju v letoš-
nje nt letu ter o problemih, s katerimi se srečujejo delovne or-
ganizacije v šaleški dolini. Ker so se pojavile težave v neka-
terih delovnih organizacijah šele zadnje mesece, je odbor spre-
jel s :'ep. da n a j bi na osnovi poročila analitiskih služb SDK o 
gibap"u gospodarstva v razdobju januar — september 1969 iz-
dels.H podrobnejšo oceno o gospodarskih gibanjih in o proble-
n -li ter oceno predložili v razpravo na skupno sejo plenuma 
Občinskega sindikalnega sveta Velenje, občinskega odbora sin-
dikata delavcev industr i je in rudars tva Velenje .ter predstavni-
kov delovnih organizacij s področja industr i je in rudarstva. 

Občinski odbor sindikata de-
lavcev industr i je in rudars tva 
Velenje je na zadnji seji iz-
oblikoval tudi več stališč v 
y ezi z reševanjem problemov, 
s katerimi se srečujemo v de-
lovnih organizacijah. Stališča 
j'- poslal v javno razpravo čla-
nofn odbora, predsedstvu OSS 
Velenje, predsednikom osnov-
nih organizacij sindikata ter 
delovnim organizacijam z na-
menom, da stališča, če je po-
trebno, dopolnijo oz. spremeni-
jo fako, da bi dokončno lahko 
izoblikovali na skupnem se-
stanku plenuma OSS Velenje, 
ob S n skega odbora in predstav-
nikov delovnih organizacij. 

Občinski odbor je izobliko-
val predvsem stališča glede re-

ševanja problemov nelikvid-
nosti, s a j po mnenju članov 
občinskega odbora sindikata 
delavcev industr i je in rudar -
stva predstavl ja prav.nel ikvid-
nost osrednji problem gospo-
darstva Šaleške doline. Spreje-
ta stališča so nas lednja : 

— S spremembo zakona o 
organizaciji n a j bi dosegli, da 
bi imeli dobavitelji prednost 
pred plačilom družbenih ob-
veznosti in izplačilom osebnih 
dohodkov (seveda 100 odstot-
nih). 

— Uvedli n a j bi »črno listo« 
nerednih plačnikov. Poslovnim 
par tner jem bi tako zagotovili 
večjo informiranost o plačilni 
sposobnosti kupcev. To evi-
denco n a j bi uredili pri SDK, 

in sicer na osnovi podatkov o 
plačilnem prometu. 

— Višina zamudnih obresti 
n a j se poveča, in sicer tako, da 
se zviša sedaj ve l javna stop-
n ja za nepravočasno plačilo 
obveznosti. 

— Upniki n a j bi imeli pri iz-
ter ja tvi sredstev pravico, da bi 
zraven izvržbe na denarna 
sredstva dolžnika, lahko raz-
prodali zaloge in osnovna sred-
stva ter zaplenili ter ja tve. 

— Dobavitelji n a j bi imeli 
pravico v primeru, da se po-
javijo težave pri iz ter jevanju 
ter jatev, zahtevati uvedbo pri-
silne uprave, o čemer n a j bi 
odločalo gospodarsko sodišče, 
ali pa n a j bi v primeru, če bi 
s tem soglašali obe stranki, 
spremenili določene te r ja tve v 
vlogo za skupni poslovni sklad. 

— Kot predlaga Zvezni iz-
vršni svet n a j bi uvedli neka-
tere nove oz. dodatne ins t ru-
mente za poravnavo obvezno-
sti, kot so menica, ček, kom-
penzacija in asignacija t e r j a -
tev. 

— Večjo likvidnost n a j bi za-
gotovili tudi s spremembo po-
litike delitve osebnih dohod-

kov, in sicer na način, da v 
nelikvidnih delovnih organiza-
cijah ne bi smeli zviševati 
osebnih dohodkov na račun a -
kumulaci je . 

— Možnosti za ostrejše ukre-
pan j e n a j bi zagotovili p red-
vsem perspektivnejšim delov-
nim organizacijam, ki bi jih 
tako rešili posledic neracional-
nega poslovanja slabih delov-
nih organizacij. 

— Preprečiti bi b i l a treba iz-
da j an j e jamstev invest i torjem 
na podlagi površnih ocen. Ban-
ka bi morala investi torju v 
primeru, da zman jka sredstev, 
dati denar za plačilo izvajalca. 
Vsaka delovna skupnost pa bi 
morala posebej sprejeti sklep o 
vsaki investiciji in v sklepu na-
vesti tudi točne vire sredstev, 
potrebnih za investicijo. 

— SDK bi morala v primeru, 
če investi torj i niso zagotovili 
denar ja za celoten objekt, za-
ustaviti izplačila opravl jenih 
del. To bi prisililo izvajalce, da 
bi skrbneje sklepali pogodbe z 
investi torji . 

— Služba družbenega knj igo-
vodstva n a j bi v pr ihodnje s 
posebnimi revizijskimi centri v 

okviru teritorialne organizacij-
ske enote na osnovi podatkov 
o f inančnem poslovanju delov-
nih organizacij h i t re je reagira-
la, če obstoja sum za malver-
zacije oz. nelikvidnost in izva-
jala tudi pogostejše f inančne 
kontrole, seveda po lastni pre-
soji. Na ta način bi tudi hi t re-
je registrirali pomanjklj ivost i 
v poslovanju oz. gospodarjenju 
delovnih organizacij (»šola« za 
to je STIX). 

— Občinska skupščina n a j bi 
v primeru, da delovne organi-
zacije niso likvidne ali da po-
slujejo z izgubo, zahtevala iz-
delavo sanacijskega programa 
in programu ustrezno tudi 
ukrepala. 

Upniki n a j bi se na podlagi 
lastnih ocen in analiz odločali 
za ukrepe. Lahko bi se odločili 
za najostrejše mere za izter-
javo, ne glede na vse posledi-
ce oz. usodo dolžnika, lahko pa 
bi še napre j tolerirali upnike, 
da ne bi izgubili možnosti za 
prodajo izdelkov. Lahko bi ta-
ko podje t je likvidirali, ali pa 
tudi sanirali, če bi seveda 
spoznali, da bi to koristilo tudi 
n j im. 

tivnih izvršnih organov, o tra-
j an ju mandatne dobe vseh sa-
moupravnih organov, itd. 

Na razgovorih prihodnji me-
sec bodo predstavniki šolskih 
zavodov obravnavali predlog 
vzorčnega statuta, ki ga bo pri-
pravil republiški odbor sindi-
kata delavpev družbenh dejav-
nosti Slovenije. Medobčinski 
odbor tega sindikata pa Bo 
predlog statuta prilagodil raz-
meram in pogojem v šaleški 
dolini. Tako bodo — kot me-
nijo — najbol je pomagali šo-
lam pri oblikovanju nove sa-
moupravne zakonodaje, sevefla 
pa bo treba na decemberskem 
posvetovanju sprejeti odločitve 
še o tem, kako s samouprav-
l j an jem v manjš ih delovnih 
organizacijah na področju vz-
goje in izobraževanja, Ejer sta 
samo 2 zaposlena, oz. na pod-
ružničnih šolah. Nerazčiščeno 
je za zda j tudi še vprašanje, 
kako voliti zunanje člane sa-
moupravnih organov v neka-
terih delovnih organizacijah 
(zdravstvo, kultura, šolstvo) ter 
kakšne n a j bodo odgovornosti 
in pristojnosti teh članov, TTa 
pri tem posebej ne omenjamo 
tudi interes za sodelovanje. 

Z oblikovanjem nove samo-
upravne s t rukture bo treba po-
hiteti. V delovnih organizaci-
jah so namreč letos spomladi 
podaljšali mandat članom sa-
moupravnih organov do konca 
leta 1969. In če statuti do ta-
kra t ne bodo sprejeti, se uteg-
ne dogoditi, da v delovnih or-
ganizacijah samoupravnih or-
ganove ne bo. Tega pa prav-
zaprav ne bi smeli dovoliti niti 
v enem samem primeru. Zato 
se v Velenju zavzemajo, tla bi 
bilo treba povečati število čla-
nov posebne komisije pri Ob-
činskem sindikalnem svetu Ve-
lenje za izoblikovanje nove 
samoupravne strukture, komi-
sija pa bi morala nuditi pomoZ 
delovnim organizacijam pri iz-
delavi predlogov novih statu-
tov, pregledovala pa n a j bi tu-
di že izdelane predloge statu-
tov in svetovala, če bi bilo tre-, 
ba, spremembe in dopolnitve. 

Seveda pa bo treba predloge 
statutov kot same statute te-
meljito vsebinsko pregledati in 
če bo treba tudi še prihodnje 
leto predlagati spremembe oz. 
dopolnitve z namenom, tla bi 
dosegli potrebno kvaliteto sa-
moupravne zakonodaje delov-
nih organizacij . 



M e d j u d o i s t i t u d i d e k l e t a 
Judo sekcija Par t izan-Rudar 

skrbi m i m o rednega nastopa-
nja na jbo l j š ih v I . slovenski 
ligi tudi za vzgojo članstva 
preko tečajev, ki so že s ta lna 
oblika dela sekcije. Letošnj i 
tečaj poteka n e k a j tednov. 
Obiskuje ga p reko 40 začetni-
kov, od tega 10 deklet, 5 pio-

n i r jev in 26 fantov, učencev 
RŠC in gimnazi je , te r ostal i . 

Vod ja t eča ja Anton Škripač, 
bivši mladinski državni prvak , 
je povedal, da j e zelo zadovo-
l jen z delom tečajnikov. To 
predvsem vel ja za dekleta, k i 
vadi jo z veliko voljo. Vsi pa 
želijo, da bi ob koncu t eča j a 

uspešno opravil i izpite za pa-
sove. Vodstvo sekci je si priza-
deva, da bi se v Sloveniji or-
ganizirala p r i m e r n a oblika tek-
m o v a n j a za ženske, za k a r 
vlada velik in teres tud i v dru-
gih klubih. Upajo , da bo t e m u 
pris luhni la Judo zveza Slove-
ni je . 

Velenjska dekleta, navdušena nad judom: Olga Pintarič, Maja Rogel, Margareta Semer, (Anton 
Skripač, trener), Nevenka Ocepek, Helena Rifel j in Nuša Horvat 

Rekordna 
realizacija v KOC 

Velenje 
V Komuna lno ob r tnem cent-

ru Velenje napoveduje jo , da 
bodo letos ustvari l i r ekordno 
realizacijo — 10 mil i jonov di-
na r j ev (1 mi l i ja rdo st. din) , 
in sicer s 176 zaposlenimi. 

Letos so eno tam s t ro jn i 
park , g radbena skupina, ko-
m u n a l n a skupina ( ta skrb i za 
vzdrževanje cest IV. reda in 
ulic), vodovod — kanalizaci ja , 
pogrebna služba s pokopališči , 
pralnica, Modni salon (Kro-
jaš tvo) , .Vr tnar i j i , t r e m frizer-
skim salonom in ras t l in jaku 
dodali še eno, in sicer konfek-
ci jski oddelek, v ka te rem izde-
lu j e jo v kooperaci j i s Tovarno 
perila TOPER Celje perilo, in 
to za izvoz. 

Želja prebivalcev 
Podkra j a in Kavč 
Prebivalci Kavč in Podkra ja 

so letos začeli ureja t i cesto 
Podkraj—Pesje. Zda j pa bi ra-
di, da bi cesto uredili in utrdili 
tako, da bi bil po n j e j mogoč 
nemoten promet z motornimi 
vozili. Prav tako bi prebivalci 
Podkra ja in Kavč želeli, da bi 
bilo, »in to z njihovo pomoč-
jo,« k a j kmalu rešeno vpraša-
n je oskrbe z zdravo pitno vo-
do ter da bi namestili na n j i -
hovem območju v sa j tri sve-
tilke javne razsvetl jave. 

KANDIDATI ZA 
VOZNIKE 

MOTORNIH 
VOZIL, POZOR! 
Savinjsko-šaleški zdrav-

stveni dom Velenje sporoča 
kandidatom za voznike mo-
tornih vozil, da bodo zdrav-
stveni pregledi v soboto, 22. 
novembra, od 13. u re na-
prej v zdravstvenem domu 
Velenje. 

Kandidati n a j oddajo pri-
jave v dispanzerju za medi-
cino dela ali pa v pisarni 
avto-moto društva v Vele-
nju. 

Savinjsko-šaleški 
zdravstveni dom 
Velenje 

ONSTRAN PAKE VLADA NEZADOVOLJSTVO 
Prebivalci dela Rečice on-

stran Pake so iz leta v leto 
bol j nezadovoljni, ker se čutijo 
zelo zapostavljene radi javnih 
del, ki se vrše v drugih delih 
občine oziroma kra jevne skup-
nosti. Res jc, da n imajo na-

RECICA OB PAKI 
peljanega vodovoda, katerega 
bi nu jno rabili, ka j t i na tem 
predelu man jka v resnici pit-
ne vode. Sedaj, ko je bila tako 
lepa jesen brez dežja, j im je 
zmanjkalo vode v vodnjakih, 
tako da je za lastne potrebe 
n imajo dovolj. Za živino mo-
ra jo uporabljat i vodo iz Pake, 
toda ta je večkrat onesnažena 
zaradi odplak v zgornjem delu 

doline. Škoduje živini, k a j še-
le l judem. Res je malo čudno, 
da se na to ni mislilo že takrat , 
ko so v Šmartnem in Rečici 
polagali vodovodne cevi. AR 
morda takra t ta predel Rečice 
le ni bil dovolj enoten in pri-
pravljen ' prispevati potrebni 
denar za to delo? 

Jezijo se tudi radi javne raz-
svetljave. Upali so, da bodo do-
bili v sa j tri luči v ta predel in 
to pri brvi čez Pako, v središču 
vasi ter pri jezu, a tega fudi 
niso pričakali in to k l jub te-
mu, da so na t e j s trani Pake 
luči namestili. Čudijo se tem-
bolj, ker so tako razsvetljavo 
v stari Jugoslaviji že imeli. 

Verjetno bi bilo treba le pra-
ve povezave in odritega raz-

ZA NOVO LETO »J VRČE K« 
Nedavno tega so se člani 

kulturnega d ruš tva »Ivan 
Cankar« zbral i n a letni skup-
ščini. Izvolili so novo vodstvo, 
hkrati pa so si ob pregledu 
lani opravl jenega dela zadali 
nov program. V s labem letu, 
tako dolgo n a m r e č druš tvo 
deluje, so pr i redi l i več pest-

14. DECEMBRA 
SEJEM RABLJENE 

SMUČARSKE 
OPREME 

Društvo pri jatel jev mladine 
Velenje se je odločilo, da bo 
tudi letos pripravilo sejem 
rabljene smučarske opreme. 
Sejem bo v nedeljo, 14. decem-
bra, ob 10. uri dopoldan v avli 
II. osnovne šole Miha Pin tar -
Toeldo v Velenju. Na sejmu 
bodo tudi smučarski učitelji, 
ki bodo sodelovali pri menjavi 
opreme oz. svetovali pri naku-
pu. 

Sejem rabl jene smučarske 
opreme postaja v Velenju že 
tradicionalna oblika menjave 
smučarske opreme in rekvizi-
tov. Radi ga obiskujejo tudi 
mladi iz Žalca in Celja, na 
vseh dosedanjih sejmih pa je 
bila smučarska oprema ali za-
menjana ali pa prodana. 

Zdaj je čas za to, da mladi 
skupaj s starši ugotove, ali jim 
smučarska oprema ustreza. Če 
jim je premajhna , n a j jo pri-
nesejo 14. decembra na sejem. 
Pa tudi tisti, ki "bi radi kupili 
novo opremo, n a j obiščejo se-
jem. Verjetno bodo našli pri-
merno opremo za fan ta ali 
dekle, in to precej ceneje, kot 

če bi kupili v trgovini. 

rih večerov, pa naj so bili to 
recitali, koncert i , gledališke 
ali pa lu tkovne predstave 
Ko govore o svo jem delu, ki 
je vse p r e j kot malo, so 
skromni , ko t da bi to morali 
naredit i , s a j so končno le 
gimnazijci . Dobili so novega 
men to r j a , ki j im bo pomagal 
pri n j ihovem delu, predvsem 
pa j im bodo korist i l i njego-
vi nasveti . Ko so sedeli in 
poslušali poročilo predsedni-
ka, so bili vsi enaki — skrom-
ni, p r ip rav l jen i p r emaga t i 
vse težave, samo da bi vnesli 
v naša ž iv l jenja še več kul-
ture. Po skupščini so odšli 
vsak na svoj konec, eden k 
lu tka r j em, drugi k literatom, 
ta spet k r ec i t a to r j em, dra-
ma t ikom ali pevskemu zbo-
ru . k 

Medtem, ko lu tka r j i p r idno 
vadijo, s a j mis l i jo kmalu za-
četi z rednimi tedenskimi 
preds tavami , i m a j o reci tator-
ji prvi reci tal že za sabo. 
Dramat iki , ki so se n a m lani 
predstavi l i s »Sneguljčico«, 
so se spet zbral i ob prof . 
Vračku. Za naše malčke bodo 
ob novem letu uprizori l i Go-
lijevega »Jurčka«, n a t o pa 
se bodo spopri je l i z Moliero-
vim »Namiš l jen im bolni-
kom«, s ka t e r im bodo sode-
lovali tudi v t ednu d rame . 
Toliko so n a m izdali za en-
kra t , k a j pa skr iva še pre-
ostali del bogatega p r o g r a m a 
pa lahko le ugibamo. Mlado 
ku l tu rno d ruš tvo iz dneva v 
dan preseneča s svojo dejav-
nos t jo . 

—JP— 

Iz Smartnega ob Paki 
Preskromna 

udeležba 
Na dan mrtvih je bila pred 

spomenikom padlih spominska 
svečanost. Po programu, ki so 
ga izvedli domači pevci in mla-
dina in po priložnostnem go-
voru so zastopniki ZB položili 
pred spomenik lep venec. 

Udeležba na komemoracij i 
pa je bila brez dvoma pre-
majhna . Na slovesnosti je bilo 
okrog 60 ljudi, in še to v glav-
nem zastopniki organizacij in 
mladina. Na samem spomeni-
ku pa je vklesanih nad 140 
imen žrtev fašističnega t reror-
ja. 

Ali res ne znamo več ceniti 
žrtev tistih, ki so dali svoja 
dragocena ž ivl jenja za našo 
svobodo? 

Z. K. 

Sadna trgovina 
pa t a k a . . . 

Letošnja sadna letina je bila 
res obilna. Ljudem se k l jub le-
pemu vremenu ni posrečilo 
spraviti vsega sadja pod stre-
ho, zato ga visi še precej na 
sadnem drevju. Ljudem pa 
p r iman jku je tudi posode, ka-
mor bi spravili sadni mošt. 
Precej je bilo kakovostnega 

Prejšnji teden nas je glo-
boko pretresla nenadna vest 
o izgubi našega sošolca, pri-
jatelja, sodelavca in komu-
nista Slavka Siussija. Pred 
nekaj tedni je bil še med 
nami, nasmejan, poln mla-
dostne energije in načrtov za 
prihodnost. 

Pred devetnajstimi leti so 
pri Siussijevih povili Slavka 
in Mirka — dvo jčka. Odraščala 
sta s sestro in bratom v Po-
stojni, v enem od naj prijet-
nejših primorskih mest. •Nji-
hova hiša stoji ob glavni ce-
sti, obkrožena z vojaškimi ka-
sarnami, njun oče pa je bil 
do upokojitve oficir. Osnovno 
šolo sta skupno obiskovala 
v Postojni, nato pa sta se 
oba odločila za rudarski po-
klic in se zato vpisala na 
Rudarsko šolo v Velenju. 
Njuni sošolci se še dobro 
spominjajo, kako so se skup-
no spoprijemali s prvimi te-
žavami, prvimi nezadostnimi 
ocenami, in koliko volje so 
jim vlivale prve petice; prve 
nagrade. Posebno Slavko je 
zelo rad prisluhnil gramofon-
skim ploščam, se udeleževal 
taborniških sestankov in iz-
letov ter nazadnje postal celo 
načelnik velenjskih taborni-
kov. Rad pa se je pridružil 
tudi sošolcem pri igrah z žo-
go. Prav v Velenju je napi-

sal prvo pismo svoji skriti 
ljubezni. 

Tako so leta med rudarji 
kar prehitro minila in z bra-
tom sta oblekla vojaško suk-
njo. Bila sta dodeljena isti 
enoti in skupno premagovala 
eno najtežjih preizkušenj v 
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življenju. Vendar je pri izpol-
njevanju zelo zahtevne nalo-
ge pred očmi njegovega bra-
ta dvojčka, rafal iz mitra-
Ijeza, presekal njegovo mla-
do življenje. Nesreča. 

Njegovo mesto v četi je 
ostalo prazno, v jamo ne bo 
šel več na delo. Vsi, ki smo 
ga poznali, ne moremo razu-
meli, da se ne bo več vrnil, 
da ga ne bo več med nami. 
Njegove domače pa bodo sive 
kasarniŠke stene vsak dan ne-
mo spominjale... 

govora. Medsebojno obdolže-
van je ne privede nikamor. Da 
pa je problem že tu, pa drži. 
Na raznih sestankih že da l j ča-
sa ne vidimo ljudi iz tega pre-
dela. Nas ta ja vprašanje , k j e je 
krivda za tako stanje, ki ni v 
korist ne enim, ne drugim. 

Z. K. 

CESTE GRADIMO, 
VZDRŽUJEMO 

JIH PA NE 
Na zadnji seji Skupščine ob-

čine Velenje se je razvila do-
k a j živahna razprava o staflju 
cest IV. reda in občinskih cest. 
Več odbornikov je namreč za-
tr jevalo, da nihče ne skrBi za 
v zdi zevanje ' cest oz. da so le 
redke kra jevne skupnosti, ki 
nameni jo del dena r j a tudi za 
vzdrževanje cest. 

V zadnjih letih je bilo ure-
jeno več cest, ker pa v večini 
primerov zanje nihče ni skr-
bel, propadajo. Eden od odbor-
nikov je povedal, da je bila 
pred leti .Urejena cesta do Ple-
šivca, vendar jo ni potem, ko 
je bila urejena, nihče vzdrže-
val. 

Kra j evne skupnosti na ve-
lenjskem območju bi morale 
zato v pr ihodnje, kot so po-
udarili odborniki občinske 
skupščine namenit i vsako leto 
del denar ja za vzdrževanje 
cest. Ta denar bi se bogato ob-
restoval. Predvsem pa bi bilo 
treba doseči, da bi postale kra-
jevne skupnosti soodgovorne za 
s tan je na cestah IV. reda in ha 
občinskih cestah. 

P R O D A M O 
MOTORNO VOZILO ZNAMKE 

CITROEN 2 CV ' 
poltovorno, leto izdelavo 1965. Izklicna cena 4.500 din. 
Licitacija bo 20. novembra 1969 ob 7. uri. 
Interesenti mora jo položiti pri blagajni uprave elektrane 
Šoštanj polog v višini 10 odstotkov od vrednosti vozila. 

Elektrarna šoš t an j 

DELAVSKA UNIVERZA VELENJE 

RAZPISUJE 
v sodelovanju z Elektrogospodarskim c e n t o m Maribor 
vpis v 

DELOVODSKO ŠOLO ZA ELEKTRO 
STROKO 

Pogoji za vpis so: 
1. končana poklicna šola elektrostrolse 
2. 5 let prakse v stroki s potrdilom o delovnem stažu 
3. izpolnjen obrazec 0,20 in kolek za 1 dinar 

Vpišejo se lahko: 
a) elektro-montcrj i za omrežje in instalacije 
b) elektro-mehaniki 
c) obratni elektr ikarj i 
Šola t r a j a dve leti. 
Informat ivne pr i jave sprejema Delavska univerza 
Velenje do 15. decembra. 
Pričetek pouka po objavl jen po informativnem vpisu 
januar ja , v kolikor bo zadosti kandidatov. 

LETOS SO UREDILI POVEZNI VOD 

sadja, katerega pa nihče ni od-
kupil. Kako je mogoče, da je 
že sedaj v obmorskih mestih, 
v Zagrebu in drugod, sadje 
s rednje kakovosti po 2 do 3 
d inar je kilogram, ko pa bi ga 
lahko trgovina, če bi hotela, 
nakupila po 0,50 do 0,70 din za 
kilogram. Menda bodo v me-
stih na pomlad zopet plačevali 
uvoženo sadje po 3 d ina r j e in 
več in to sadje brez prave aro-
me in brez pravega okusa. Ja, 
ta naša »iznajdlj iva« trgovina, 
ta ga pa pihne, seveda v svojo 
korist, potrošniki ji služijo le 
bolj kot »molzne krave« . . . 

Z. K. 

V tem letu je velenjski Ko-
muna lno obr tn i center z eno-
to vodovod-kanalizacija nada-
ljeval z u r e j a n j e m kanalizacij-
skega in vodovodnega omrež-
ja . Tako je končal kanalizaci-
jo v nase l ju Selo II , v Pes ju 
pa so uredil i okrog 4 k m kana-
lizadijc. Za letos i m a j o v na-
č r tu še uredi tev kanalizaci je 
v Š m a r t n e m ob Paki ter delno 
uredi tev vodovodnega omrež ja 
v Pesju. 

Glavno delo pa je bila ure-
ditev 2 k m dolgega poveznega 
voda in zgraditev proti ležnega 
rezervoar ja v s t a rem Velenju. 
Povezni vod j e dolg okrog 
2 km, in sicer je spe l jan od no-
vega s tanovanjskega nase l ja 
Š m a t r n o I I do s tarega Vele-
n ja . S tem je zagotovl jena vo-
da za p r imer požara oz. okva-
re na vodu, zagotovljen pa je 
tudi enakomerne jš i pr i t i sk v 
središču mesta , posebej še ta-
kra t , ko je poraba Vode naj-
večja in je doslej pri t isk moč-
no padel. 

Sicer pa je KOC Velenje z 
enoto vodovod-kanalizacija do-

segel pomemben uspeh pri 
o p r a v l j a n j u okvar na glavnem 
vodu. š e do nedavnega je tra-
ja lo popravilo okvare tudi do 
3 dni, zda j pa znaša na jveč 4 
ure, seveda pa so v pomoč pri 
t em posebne naprave oz. stro-
ji-

Spet šola za 
življenje 

Vodstvo velenjskega Društva 
pr i ja tel jev mladine je nedavno 
tega predlagalo Delavski uni-
verzi Velenje in Temeljni iz-
obraževalni skupnosti Velenje, 
da spet poskrbita za sistema-
tično izobraževanje staršev. Za 
to so zadnja leta skrbele samo 
šole, in še to v okviru roditelj-
skih sestankov. 

Temeljna izobraževalna 
skupnost Velenje je pobudo 
vodstva DPM Velenje spreje-
la in zagotovila potreben de-
nar za organizacijo »Sole za 
življenje«, izvajalec te oblike 
izobraževanja pa bo velenjska 
Delavska univerza. 



ZANIMIV PREDLOG DRAGICE REPENŠEK IZ TOVARNE GOSPODINJSKE OPREME 
GORENJE VELENJE 

ZAPOSLENI NAJ BI PRISPEVALI PO 50 DIN 
ZA NOVO OTROŠKO VARSTVENO USTANOVO 
Na zadnji konferenci ZK TGO Gorenje Velenje so raz-

pravljali tudi o nekaterih vprašanj ih , ki posredno vplivajo na 
proizvodnjo oziroma na počutje članov delovne skupnosti. Go-
vora je bilo tudi o otroškem varstvu. Pri tem je dala Dragica 
Repenšek zanimiv predlog, da n a j bi vsi zaposleni v Velenju 
prispevali v sa j po 50 d inar jev za ureditev nove otroško var -
stvene ustanove. 

Takole je med drugim deja-
la: 

»Vsi vemo, da so v Gorenju 
glavni nosilci proizvodnje žene, 
saj tvorijo kar 54 odstotkov 
celotnega kolektiva. Tre t j ina 
proizvajalk ima tudi otroke, 
vendar do zdaj še nismo raz-
mišljali o tem, kako je poskrb-
ljeno za varstvo otrok takrat , 
ko so matere v_jtovarnah. Zna-
no je, da so zmogljivosti ve-
lenjskega otroškega vrtca ob-
čutno premajhne . Spre jme 
lahko okrog 200 otrok v sta-
rosti od 3 do 7 let, ob tem pa 
še 15 otrok starih 2 do 3 leta-. 
V občini Velenje je skupaj za-
posleno skoraj 3.500 žena, kar 
35 odstotkov vseh pa v Gore-
nju. Najslabše pa je, ker za 
dojenčke oziroma otroke v sta-
rosti do dveh let varstvo sploh 
ni organizirano. 

Verjetno smo doslej premalo 
razmišljali o počutju proizva-
jalk na delovnem mestu. Ni-
smo se vpraševali, o čem raz-
mišlja žena-mati med delom, 
če ve, da otrok ni deležen va r -
stva, oziroma če ve, da oseba, 
ki va ru je otroka, ni na jbol j 
zanesljiva. Drugih rešitev pač 
ni. O tem bi morali razmišl jat i 
in storiti vse, da bi lahko pro-
izvajalke zbrano in brez skrbi 
za otroka ustvar ja le na svojem 
delovnem mestu. 

Gorenje je postalo velika to-
varna, gradi halo za halo, osva-
ja nove proizvode, uva ja n a j -
sodobnejšo tehnologijo. Izdelki 
Gorenja so postali zelo iskani 
na jugoslovanskem tržišču, če-
dal je bolj pa jih poznajo tudi 
na svetovnih tržiščih. Pomem-
ben delež pri tem so nedvomno 
imele tudi zaposlene žene. 
Dajmo jim za to nagrado, 
ampak tako, ki jim bo resnično 
koristila.« 

Dragica Repenšek je predla-
gala. da bi Gorenje za" otroke 
svojih delavk in uslužbenk 
zgradilo v neposredni bližini 
tovarne otroško varstveno u-
stanovo, v katero bi matere 
pripeljale otroke pred odho-
dom na delo, odpeljale pa bi 
jih spet domov po končanem 
delu. Tako Bi bil rešen problem 
varstva otrok za matere iz Ve-

SPREJETI 
ZAKLJUČKI 
OBETAJO 

len j a, kot tudi za delavke, ki 
p r iha ja jo na delo v Gorenje iz 
oddaljenejših kra jev , n imajo 
pa zagotovljenega vars tva o-
trok. Razbremenili bi tudi ob-
stoječi vrtec v Velenju, sa j je 
tam v varstvu i tak največ 
otrok mater zaposlenih v Go-
renju . 

Dragica Repenšek je na kon-
ferenci povedala, da bo na 
zboru kolektiva Gorenja pred-
lagala, da n a j bi vsak zaposlen 
prispeval vsa j 50 d inar jev za 
uresničitev načr ta — to je, za 
ureditev nove vzgojno varstve-

ne ustanove. Tako bi zbrali 
okrog 120 tisoč dinar jev. Ven-
dar pa se n a j ta akci ja ne bi 
omejila samo na zaposlene v 
Gorenju, pa? pa tudi na druge 
delovne organizacije v Vele-
nju. Tako bi bilo mogoče s pri-
spevki zaposlenih zbrati okrog 
300 tisoč dinarjev. Preostali 
potrebni denar za ureditev no-
ve vzgojno varstvene ustanove 
pa n a j bi prispevale delovne 
organizacije ter TIS. Kot ije 
izjavila Dragica Repenšek je 
pr ipravl jena sama sodelovati 
tudi pri realizaciji načrta, sa j 
ve, kako težko plačujejo ma-
tere za varstvo dojenčkov ozi-
roma otrok tudi po 250 dinar-
jev na mesec. Materam, pose-
bej še samohranilkam, ostane 
tako le malo denar ja . 

Želimo, da bi predlog Dra-
gice Repenšek sprejela tako 

Letos so prodali 26.000 krizantem 
V ve len j skem ra s t l i n j aku 

so letos vzgojili n a d 26.000 
kr izantem. Pred dnevom mrt-
vih so j ih odposlali cvetličar-
n a m š i rom po Sloveniji . Naj -
več, in sicer k a r 14.000, so 
j ih prodali l j ub l j ansk im cvet-
l ičarnam. 

V Velenju go j i jo krizante-
me vrs te »turner«, ki so iz-
redno zahtevne. Doslej so 
v r t n a r j i že n e k a j let p r iha ja l i 
k Jožetu Vanovšku in odpelja-

li s sebo j sadike kr izantem, 
vendar pr i vzgoji niso imeli 
uspehov. Jože Vanovšek ima 
n a m r e č izdelan poseben ko-
l e d a r ' z a vzgojo k r izan tem in 
pravi, da je uspeh odvisen od 
p r imerne t empera tu re in vlaž-
nost i ozračja , od dobrega gno-
j e n j a In rednega šk rop l j en j a 
in še od m a r s i k a j drugega. 
Seveda p a je t r eba vsa ta 
dela opravi t i v p r avem času, 
ne dan pre je , pa tudi ne dan 
pozneje , kot m o r a biti! 

Resnično, a čudno! 

PRECEJ 
(Nadaljevanje z 2. strani) ' 
u smer j a l a proizvodnjo v skla-
du s po t rebami tržišča oz. 
možnostmi p roda je . 

— Imenovat i bo t reba po-
sebno s t rokovno komisi jo, ki 
bo izdelala načr t vključeva-
n j a kmet i j v specializacijo te r 
spreml ja la razvoj vzorčnih 
kmet i j te r delo s t rokovne 
službe. 

— Prve vzorčne kmet i je , to 
je kmeti je , ki bi p reusmer i le 
in specializirale proizvodnjo, 
n a j bi uredil i že v letu 1970. 

— Preučiti je t reba vpra-
šan je zemljiškega maksimu-
ma , hkra t i p a ' s t o r i t i vse, da 
se prepreči n a d a l j n j e drob-
l j en j e kmet i j sk ih zemljišč. 

— Zaradi zaščite dobr ih 
kmet i j sk ih zemlj išč je t r eba 
urbanizac i jo v praks i usmer-
jati na zemljišča, ki so man j -
še proizvodne vrednost i . 

— Kmet i j ska zadruga je 
dolžna organizirat i odkup 
mleka zasebnih kmet i j sk ih 
proizvajalcev. Prav t a k o mo-
ra posvetit i vso pozornost od-
kupu sad ja , vr tn in in drugih 
kmet i j sk ih pridelkov — trž-
nih viškov — zasebnih kme-
t i j skih proizvajalcev. 

— Kmet i j ska zadruga pa 
mora spre je t i tudi osnovni 
načr t za izkoriščanje zem-
ljišč. 

V zadnjo številko, na ža-
lost, nismo mogli uvrstiti 
naše stalne rubrike »Res-
nično, a čudno«. Tokrat 
je spet pred vami, pripra-
vili pa smo spet dve zani-
mivi zgodbici. 

PRVA ZGODBICA: 
V zadnjem času precej 

razpravljamo o novi samo-
upravni strukturi delov-
nih organizacij. Govorimo 
o tem, kakšni naj bodo 
statuti in drugi samo-
upravni akti delovnih or-
ganizacij, pri tem pa še 
posebej poudarjamo, da 
naj bi, kolikor je najbolj 
mogoče, odražali specifič-
nosti posameznih delovnih 
organizacij. 

Zadnjič sem bil priča 
pogovoru dveh direktorjev 
delovnih organizacij. Go-
vorila sta o izdelavi sta-
tutov. Pa pravi prvi: »Veš, 
Z izdelavo novega statuta 
si pri nas ne bomo veliko 
»belili« glav. Toliko bom 
že poskrbel, da bo na na-
slovni strani naš naslov, 
prav tako pa tudi na zad-
nji strani, zraven tega pa 
še podpis predsednika na-
šega delavskega sveta!« 

Komentar nedvomno ni 
potreben. Nad izjavo di-
rektorja pa bi se kazalo 
resno \zamisliti! 

DRUGA ZGODBICA: 

V začetku oktobra smo 
pisali v »šaleškem rudar-
ju« o tem, da v Velenju, 
ko zaradi gradnje stano-
vanjskih zgradb zapro ce-
ste, pomanjkljivo označijo 
obvoz. S tem povzročijo 
številnim voznikom oseb-
nih avtomobilov, zlasti ti-
stim od drugod, po nepo-
trebnem preglavice. 

Kot vse kaže, je naše 
opozorilo zaleglo, toda le 
na pol. Na začetku Efen-
kove ulice so nedavno te-
ga označili, da je obvoz 
{ker je Efenkova cesta za-
prta) po Tavčarjevi ulici, 
vendar pa so pozabili 
označiti, kje je mogoče z 
motornim vozilom v Tav-
čarjevo ulico. Potrebni bi 
bili še dve tabli z oz.načno 
»OBVOZ«, ki bi stali ne-
kaj starih tisočakov, pa bi 
bilo vse urejeno. 

Torej, če že urejujemo 
zadevo, jo uredimo do kra-
ja. Po svetu je v navadi, 
da so obvozi vidno in po-
gosto označeni, pa naj bo 
še v Velenju tako, če že 
za dalj časa zapiramo po-
samezne ceste in ulice, ali 
ne? 

N. K. 

V 

• 29. oktobra je v v e č e r n i h urah 
Janez Sternad iz Družmirja 4 vo -
zil tovorni av tomobi l CE 269-48 po 
Kidričevi cest i v Ve lenju . Iz Ker-
sn ikove ceste m u je z l eve strani 
pr i tekel pod voz i lo Ludvik Gra-
dišnik iz Ve lenja . Zalete l se je v 
sprednji del av tomobi la ter pri 
t e m padel, vendar pa se je takoj 
po nesreč i pobral in s teke l čez 
travnik . Voznik Sternad je s tekel 
za nj im in ga pripel jal nazaj do 
avtomobi la . P e š e c Ludvik Gradiš-
nik j e bil p o š k o d o v a n in je iskal 
zdravniško pomoč , ker pa je ka-
zal znake v injenost i , so mu odvzel i 
tudi kri . 
• 26. oktobra je pe l ja l po Kidri-
čevi cest i v V e l e n j u Jože EmerSič 
iz Š m a r t n e g a ob Pakt av tobus CE 
152-53. Hlizu o s n o v n e šo le Miha 
Pintar-1 oledo je šla po levi stra-
ni p ločnika Marija Zupane iz Ve-
lenja , FinžgarjeVa S, ,n pred sabo 
pe l ja la otroški v o z i č e k . K e r j e ne -

n a d o m a prečka la cesto, jo je s 
sprednj im de lom zadel avtobus in 
zbil Marijo Zupane in voz i ček , 
v k a t e r e m je bil otrok, po cest i . 
Otroka je vrg lo pod av tobus in je 
bil t eže poškodovan . Z u p a n o v a pa 
je dobi la l e lažje poškodbe po roki 
in glavi . Ker je šofer av tobusa 
hitro zavrl, je vrg lo potn ico A n -
ge lco Strašck iz Ve lenja , J e n k o v a 
5 na s topnice avtobusa . Pri t e m 
je bila lažje poškodovana in je 
i skala zdravniško p o m o č v zdrav-
s t v e n e m domu. 
• 13. oktobra se je ob 14,20 uri 
pe l ja l z m o p e d o m CE 60-265 po Ša-
leški cest i v Ve lenju Peter Rošer 
iz Klanca 83. Pri avtobusni posta-
ji so na o toku za pešce stali otr<5-
ci, Marolt Džoni pa je s k o č i r t ik 
pred moped. Dobil je težje po-
škodbe in so ga odpelja l i v ce l j -
sko bolnico. 
• 24. oktobra je n e k a j pred 17. uro 
prehi teva l Martin Kahten ml. iz 
V e l e n j a Levst ikova 2 avtomobi l v 
Levst ikov i ul ic i . V t e m t r e n u t k u 
je pr ipel ja l nasprot i mopedi s t Mi-
hael Vavpot ič . f tahten je avtomo-
bil- ustavi l , mopedis t Vavpot ič pa 
se j e za le te l v avtomobi l . Škode 
j e za o k r o g 1.50(1 d inarjev . 

delovna skupnost Gorenja kot 
kolektivi drugih velenjskih de-
lovnih organizacij . Probleme 
otroškega vars tva bi tako k a j 
hitro spravili z tlnevnega reda. 

INDUSTRIJSKE 
VODE 

PRIMANJKUJE 
Indus t r i j a na ve lenjskem in 

šoš t an j skem območ ju bo že v 
k r a t k e m pot rebovala okrog 
700 l i trov indus t r i j ske vode v 
sekundi . Paka j e p r e m a j h n a , 
da bi zagotovila po t r ebne koli-
čine indus t r i j ske vode, s a j je 
mogoče zagotoviti le okrog 
200 l i trov indus t r i j ske vode v 
sekundi . 

Bližnja dogradi tev nove Ter-
moe lek t ra rne š o š t a n j I I I ter-
ja č i m p r e j š n j o reši tev oskrbe 
indus t r i j sk ih delovnih organi-
zacij z vodo. V Komuna lno 
o b r t n e m cent ru Velenje so se 
nedavno tega lotili r e ševan ja 
te problemat ike , seveda p a bo-
do mora le dela f inanc i ra t i de-
lovne organizaci je . Pripravl je-
nih je več var ian t za to, kako 
zagotoviti po t rebne količine 
indus t r i j ske vode, v t eku pa 
so preučevanja , ka t e ra vari-
an ta bi bila is točasno na jbo l j -
ša in tudi na j cene j ša . 

Jesen je! Pusta sivina neba, drevje, oropano listja, dež in 
megla boljSo kmalu postali naši stalni spremljevalci. Seveda 

Ie za neka j tednov. Na slijti: jesen ob velenjskem jezeru 

PO NOVEM LETU NE BODO REGISTRIRALI AVTOMOBILOV, 
CE NE BODO OPREMLJENI TAKO, KOT DOLOČAJO NOVI 

1 PREDPISI 

NOVOSTI ZA AVTOMOBIL I STE 
Lastnike avtomobilov bi radi opozorili na predpise, ki zahtevajo, da bodo morala biti n j i -

hova vozila s 1. j anua r j em 1970 opremljena po novem. Novosti so tudi za tovorna vozila in 
kmeti jske t raktor je , ki na ravnih cestah razv i je jo večjo hitrost kot 30 km na uro. 

Vsi potniški avtomobili bodo 
morali od pričetka pr ihodnje-
ga leta obvezno imeti dvojna 
ogledala, naprave za zavarova-
n je pred krajo, na vseh avto-
mobilih in tudi prikolicah pa 
bodo obvezni tudi blatniki za 
zadnjimi kolesi. Vse to je do-
ločeno z novimi predpisi o po-
sebnih napravah na motornih 
vozilih. 

Osebna vozila s pet in več 
sedeži bodo morala po novem 
letu imeti n a j m a n j po dve o-
gledali. Z enim ogledalom bodo 
smela voziti izključno vozila z 
največ štirimi potniškimi me-
sti in motorna kolesa. Eno 
ogledalo bo obvezno v vozilu, 
drugo pa na levi zunanj i s t ra-
ni avtomobila. Avtobusi in 
trolejbusi pa bodo morali imeti 
poleg notranjega ogledala še 
po dve stranski ogledali, vsako 
na eni zunanj i strani. To bo 
veljalo tudi za tovornjake, ki 
bodo morali biti obvezno o-
premljeni z dvema zunanj i -
ma ogledaloma. Tehografe za 
mer jen je hitrosti časa in pre-
vožene poti bodo morali imeti 
vsi tovornjaki z več kot 5 to-
nami nosilnosti in vsi avtobu-
si, razen tistih, ki vozijo le v 
mestnem prometu. 

Z1 rumenimi rotacijskimi 
svetilkami pa bodo morala biti 
opremljena vsa vozila, ki so 
namenjena vzdrževanju elek-
tričnih, telefonskih in tele-
grafskih instalacij cest in za 
pomoč na cestah. Razen mo-
tornih koles in osebnih avto-
mobilov bodo morala biti vsa 
vozila opremljena tudi z na-
pravo za gašenje požara. 

Novost je. da bodo morala 
biti vsa priklopna vozila tudi 
na sprednj i strani opremljena 
z dvema mačj ima .pčesoma. 
Vsa vozila in priklopna vozila 
z več kot petimi tonami nosil-
nosti bodo morala biti oprem-
ljena še s coklami za podstav-
l janje . 

Novi predpisi se nanašajo 
tudi na vsa vozila, ki bodo iz-
delana oziroma dana v promet 
po 1. j anua r ju 1970. Sicer pa 
bodo smela pr ihodnje leto v 
promet samo vozilu, ki bodo 
imela poleg naštetih še tele na-
prave: smerna kazalca oranžne 
barve in svetlobne ter zvočne 
naprave v voznikovi kabini, ki 
odda ja jo signale, kadar so 
vključeni smerni kazalci. Vsa 
nova vozila pa bodo morala 

prav tako imeti pr iprave za od-
mrzovanje vetrnih šip oziroma 
za sušenje vlage na nj ih in 
pr iprave za gret je ter zračenje 
vozniške kabine in prostora za 
potnike. 

Za kršilce teh predpisov so 
določene tudi kazni. Tako bo-
do vozniki, ki ne bodo imeli v 
svojih vozilih vseh predpisanih 
naprav, lahko kaznovani z 
mandatno kaznijo 50 dinarjev. 
Ce pa bo zaradi prekrška pri-
šlo do neposredne nevarnosti 
v prometu, bo v sproženem 
postopku smel sodnik za pre-
krške izreči do 500 d inar jev 
denarne kazni in kazen do 
dveh mesecev zapora. 

Predpisi dejansko niso novi, 
sa j so bili sprejeti že pred 
enim letom in so zavoljo tega 
pomisleki, ali bodo lastniki 
v razmeroma kra tkem času, ki 
še preostane do novega leta, 
lahko oskrbeli vozila s pred-
pisanimi dodatnimi naprava-
mi, dejansko odveč. Prav pa 
bi bilo, da lastniki vozil zares 
ne odlašajo več z nabavo pred-
pisanih naprav. Kot zagotav-
l ja jo merodajni bodo nove 
predpise dosledno spoštovali. 
Po novem letu ne bodo regi-
strirali oziroma podaljšali re-
gistracije, če ne bodo voziTa 
opremljena po predpisih in do-
ločbah pravilnika o napravah 
in opremi vozil, ki vozijo po 
cestah in kateri je bil objav-
ljen v Uradnem listu SFRJ z 
dne 13. novembra 1968. 

KAKO BODO MORALA 
BITI OPREMLJENA TOVOR-
NA VOZILA IN KMETIJSKI 

TRAKTORJI? 
P o g l e j m o še podrobno nekatere 

novost i , ki j ih predv ideva pravi l -
nik za tovorna vozi la in k m e t i j -
ske traktorje , ki na ravnih ces tah 
razv i je jo v e č j o hitrost k o t 30 ki-
l o m e t r o v na uro in ki bodo prav 
tako v e l j a l e po n o v e m letu. 

• Ž lebovi na v o z n e m prof i lu 
p laščev ne smejo biti po obsegu 
in širini protektor ja g loboki m a n j 
kot 1 mm. 

• Naprava za dajanje zvočn ih 
s ignalov mora dajati e n a k o m e r e n 
zvok n e s p r e m e n l j i v e moči . Jakost 
zvoka mora biti v m e j a h od 92 
do 105 dR. 

• Tovorna voz i la in kmet i j sk i 
traktorj i morajo imet i opremo za 
prvo pomoč v skladu z jugos lo-
v a n s k i m s tandardom — J U S H. II 
2.800. 

e T .vorna vozi la, kater ih naj -
v e č j a d o v o l j e n a teža (teža voz i la 
s k u p a j z obremeni tv i jo ) presega 
5 ton, morajo imet i t:,hoqraf, ki 
registrira hitrost , čas in prevože-
no pot . 

• Tovorna voz i la in kmet i j sk i 
traktorj i morajo imeti vgrajen 
kazalec razpolož l j ivega prit iska 
p n e v m a t i č i e ali h idravl ične napra-
v e de lovne zavore, če je ta na-
prava v e s čas pod prit iskom. 

• Tovorna vozi la in kmet i j sk i 
traktorj i morajo imeti, zaves ice iz 
pr imernega e las t i čnega materiala. 
Viset i morajo s imetr ično na ver-
t ikalno ravnino p n e v m a t i k e in 
biti n a j m a n j 5 c m širše od pnev-
mat ik . 

® Tovorna voz i la in kmet i j sk i 
traktorj i morajo imet i aparat za 
gašenje požara. 

e Vsa tovorna vozila, priklopna 
voz i la in kmet i j sk i traktorji , ka-
terih n a j v e č j a dovo l j ena teža pre-
sega 5 ton, morajo imet i dva kli-
nasta podložka. 

• N o v a tovorna voz i la in kme-
tijski traktorji , ki na ravni cesti 
razv i je jo v e č j o hitrost kot 30 km 
na uro in bodo v k l j u č e n a v pro-
met po 31. 12. 1HG9, morajo imet i 
napravo za odtajanje in osuši tev 
ve trne š ipe ter napravo za ogre-
v a n j e in zračenje kabine vozni-
ka, 

« Motor tovorn ih vozi l in kme-
t i j sk ih t raktor jev ne sme izpu-
ščati izgorel ih pl inov t emnej še 
barve od t iste , ki je zaznamova-
na s š t ev i lko 2 Kinge lmannove 
les tv ice in ne povzročat i takega 
zunanjega ropota, da bi presegel : 
do n a j v e č j e d o v o l j e n e teže 3,5 ton 
85 dE (A); od 3,5 ton do 12 ton in 
z m o t o r j e m do 200 KM 89 dB (A) 
in z motor jem n a d 200 KM 9,2 dB 
(A). 

DOLOČBE PRAVILNIKA, KI 
BODO V VELJAVI ZA NOVA 
TOVORNA VOZILA IN NOVE 
KMETIJSKE TRAKTORJE OD 

31. 12. 1969 

• Vsa nova tovorna voz i la in 
kmet i j sk i traktorj i , ki na ravni 
cest i razv i je jo v e č j o hitrost od 
30 k m na uro, bodo morala imeti 
v d e l a n o kontro lno modro žarnico 
za dolge luči . 

• N o v a vozi la , k i bodo imela 
kabino in brisalce ve trne šipe, 
bodo morala imet i vgra jeno na-
pravo, ki to š ipo moči . 

• N o v a voz i la bodo morala ime-
ti ve t rne š ipe iz takega stekla, ki 
po leg drugih lastnost i počena ob-
drži prozornost , potrebno vozniku, 
da zanes l j ivo ustavi vozi lo . 

Hotel PAKA 
VELENJE 

Mednarodni 
barski program 
Strip-teas Strip-teas 
Vsak dan 
razen ponedel jka 



velenje 
trgovsko podjetje 
n<i veliko in malo 

DA BI ZAGOTOVILI VELENJSKEMU 
POTROŠNIKU BOLJŠO IZBIRO 
TEKSTILNEGA BLAGA, SMO TUDI V 
BLAGOVNICI 

center 
UREDILI SPECIALIZIRANE 
ODDELKE TRIKOTAŽE IN PERILA, 
METRSKEGA BLAGA TER 
KONFEKCIJE 
Poleg pestre izbire bomo v posebnem 
delu novega oddelka redno od 10. do 
20. v mesecu nudili blago s popustom 
do 40 %. 
CENJENE POTROŠNIKE VABIMO NA 
OGLED BOGATE NOVE ZALOGE IN 
ZAGOTAVLJAMO SOLIDNO IN 
TOČNO POSTREŽBO! 

U S P E L A A T L E T S K A P R I R E D I T E V 
Š o l s k i š p o r t n i d r u š t v i R S C in 

g i m n a z i j e s t a z a k o n e c a t l e t s k e 
s e z o n e p r i r e d i l i m e d s e b o j n o s r e -
č a n j e v a t l e t i k i . 

V m o š k i k o n k u r e n c i s o z m a g a l i 
u č e n c i R Š C (54 :35), pr i d e k l e t i h 
p a u č e n k e g i m n a z i j e (56 : 28). Z m a -
g o v a l c i d v o b o j a s o g i m n a z i j c i , i n 
s i c e r z r e z u l t a t o m 91 : 80. 

R e z u l t a t i : 

M O Š K I : 
100 m 
1. D a n i l o G o d e c , R S C 12,1 
2. B o r u t P i s t o t n i k , g i m . 12,2 
3. H i n k o S t r o p n i k , R S C 12,5 
4. Oto K u g o n i č , g i m . 12,8 

400 m 
1. T o n e Z i ž m o n d , R S C 55,9 
2. M i l a n T r e t n j a k , g i m . 57,8 
3. V l a d o V e n i š n i k , g i m . 59,2 
4. H i n k o S t r o p n i k , R S C G0,9 

800 m 
1. B o r i s K r o f i , g i m . 2:14,0 
2. M i l o j k o Mra l j , R S C 2:16,0 
3. V i l i Z e k š , R Š C 2:19,3 
4. M i l a n L e š n i k , g i m . 2:27,2 

2000 m 
1. O s i m H a s i č , R S C 6:25,5 
2. M i r o Cas, g i m . 6:25,0 
3. P e t e r K o š m r l , R S C 6:30,1 
4. M a r k o K l e m e n č i č , girn. 6:45,0 

D a l j i n a 
1. D a n i l o G o d e c , R S C 580 
p. F r a n c D j u r a , R S C 576 
/3. B r a n k o H o h n e c , g i m . 142 
4. K o š a n , g i m . 520 

K r o g l a 6 k g 
1. M a t j a ž K l e m e n č i č , R Š C 12,29 
2. F r a n c M e r š a k , R Š C 11,51 
3. B r a n k o H o l m e c , g i m . 10,07 
4. I v o K o v š e , g i m . 9,28 

V i š i n a 
1. V l a d o V e n i š n i k , g i m . 160 
2. M a r j a n M a t i j e v i č , R Š C 160 
3. T o n e ž i ž m u n d , R S C 155 
4. I v a n K o š a n , g i m . 150 

4 X 100 m 
1. R S C V e l e n j e 48,9 
2. G i m n a z i j a V e l e n j e 50,5 

Ž E N S K E : 
60 m 
1. M a j d a P e s j a k , g i m . 8,8 
2. M a n i c a N o v i n š e k , R Š C 9,4 
3. M a r g a r e t a S e h e r , g i m . 9,9 

'4. F r i š k o v e c M a r i n a , R Š C 10,2 

100 m 
1. D a r i n k a R a m š a k , g i m . 14,2 
2. D o b o v i č n i k , g i m . 15,1 
3. D e b e r š e k S o n j a , R S C 15,6 
4. P l e t e r s k i J o l i t a , R Š C 16,2 

400 m 
1. D a r i n k a R a m š a k , g i m . 66,2 
2. V i d a S i r k , g i m . 70,8 

3. I v i c a V l d e m š e k , R Š C 
4. M a r t i n e C v e t k a , R S C 

V i š i n a N 
1. D u š k a F i š e r , g i m . 
2. Z v o n k a T a m š e , g i m . 
3. S i l v a J e s e n i č n i k , R Š C 
4. M a r j a n a V a j d e , R S C 

D a l j i n a 
1. A l e n k a C a m l e k , g i m . 
2. S o n j a D e b e r š e k , R S C 
3. V i d a S i r k , g i m . 
4. C v e t k a M a r t i n e , R Š C 
K r o g l a 4 k g 
1. Z d e n k a S l a m š e k , g i m . 
2. M a r t i n a K o r e n , g i m . 
3. M a n i c a N o v i n š e k , R Š C 
4. S t a n k a p r a p r o t n i k , R Š C 

75,6 4 X 100 m 
78,0 1. G i m n a z i j a V e l e n j e 

2. R S C V e l e n j e 

125 
125 
120 
115 

60,2 
65,8 

410 
393 
383 
382 

8,52 
8,19 
7,77 
6,81 

MLADI OPRAVIČILI ZAUPANJE 
Košarkarji Elektre iz Šošta-

nja so uspešno zaključili se-
zono. Zato smo naprosili teh-
ničnega vodjo ing. Franca Za-
keršnika za oceno preteklega 
tekmovalnega obdobja. 

Začetek letošnjega tekmova-
nja za Elektro ni bil k a j obe-
tajoč. Pomladili smo moštvo, 
zato nismo bili preveč ambi-
ciozni pri svojih željah. Plani-
rali smo borbo za obstanek v 
ligi. Dogodki na igriščih pa so 
pokazali, da so se mladi igral-
ci Polovšak, Koren in Kristan 

Konec izletov 
Planinsko društvo Velenje je 

pripravilo tudi letos več izle-
tov za l jubitelje planin. Na 
zadnjem izletu so popeljali pla-
nince na Basališče. Zatem pa 
so pripravili v planinskem do-
mu na Paškem Kozjaku ob za-
ključku letošnje izletniške se-
zone majhno svečanost. Vod-
stvo Planinskega društva Vele-
nje bo tudi v letu 1970 nada-
ljevalo z izletništvom, s a j ka-
žejo za to prebivalci središča 
Šaleške doline vedno več zani-
manja. 

MALI O G L A S I 

OBVESTILO 
Smučarski klub Velenje ob-

vešča člane in ostale smučar-
je, da je v telovadnici RŠC 
redna smučarska gimnastika. 
Vadba jc vsak četrtek s pričet -
kom ob 19,30. 

ter drugi k a j kmalu vklopili z 
izkušenejšimi in ustvarili smo 
solidno moštvo. Tako se je 
mlada ekipa ob koncu tekmo-
vanja uvrstila na 6. mesto, kar 
je za naše razmere uspeh. Ob 
tem pa moram poudariti , da so 
nam za zeleno mizo odvzeli f r l 
točke v tekmi proti Celju, ki 
smo jo zmagali. To nas je spra-
vilo ob 3. mesto. 

Na prihodnjo sezono se Ko-
mo vestno pripravljal i . Ce sc 
borno hoteli uvrstiti med n a j -
boljše bi potrebovali dva dob-
ra igralca (iz Velenja), veliko 
pa pričakujemo od visokega 
Martinca. 

ZMAGI TORPEDA 
Moštvo Torpeda se uspešno 

kosa z mladimi igralci. Za za-% 
ključek sezone na prostem so 
se pomerili s košarkar j i iz Ve-
lenja in Rogaške Slatine. Na j -
p re j so premagali Velenjčane 
z rezultatom 81:63, nato pa še 
Rogačane z 64:57. 

Za Torpedo igrajo: Matjaž 
Natek, Andre j Medic, Franc 
Zakeršnik, Štefan Kac, Vito 
Kolšek, Karel Kočevar, Štefan 
Sabo, Rudi Zevart, Vlado Na-
tek, Jože Pukmajs ter , Ivan Pi-
rečnilt, Zvone Vasle in Bcno 
Lukman. 

ATLETI ZA POKAL 
»DELA« 

Več kot 200 tekačev se je 
zbralo v Ljubl jani na krosu, 
ki ga pr i re ja Atletska zveza 
Slovenije za pokal »Dela«. 2e 
drugič so se ga udeležili tudi 
Velenjčani, kot ekipa ObZTK. 

Nastopili so v vseh katego-
r i jah. Največ uspeha je imela 
Darinka Ramšak, ki se je v 
konkurenci članic uvrstila na 
2. mesto. 

V ekipnih uvrsti tvah pa so 
Velenjčani dosegli v konku-
renci mladincev t re t je mesto, 
t re t je so bile tudi članice. Čla-
ni pa so dosegli drugo mesto 
za Ljubljano-Bežigrad in pred 
ekipo iz Radel j ob Dravi. 

Kral j ica športov — atletika — 
dolini precej 

ima med mladimi v Šaleški 
pristašev 

RAZGLAS 

Po 6. točki Navodila o 
postopku z najdenimi pred-
meti (Uradni list FLRJ, Išt. 
93/49) objavl ja oddelek za 
občo upravo skupščine ob-
čine Velenje, da je bila 
območju občine Velenje 
na jdena 

ženska denarnica, mala, 
v denarnici je 38,55 din go-
tovine, šilček za š i l jenje 
svinčnikov in seznam za 
nakup; na jdena je bila pri 
Tržnici v Velenju. 

Prosimo lastnika, da de-
nar dvigne v roku 12 mese-
cev po objavi tega razgla-
sa. Po tem roku bo gotovi-
na last družbenega premo-
ženja. 
Skupščina občine Velenje, 
Oddelek za občo upravo 

špor t špor t špor t 
NAJBOLJŠI TEKMOVALCI Z OSNOVNE 

ŠOLE MIHA PINTAR-TOLEDO 
V . Š m a r t n e m ob P a k i j e b i l o 

i z b i r n o t e k m o v a n j e e k i p in p o s a -
m e z n i k o v S Š D v e l p n j s k e o b č i n e 
za u d e l e ž b o n a r e p u b l i š k e m p r -
v e n s t v u . U d e l e ž i l o s e g a j e 6 e k i p 
iz o s n o v n i h š o l M P T V e l e n j e , 
K a r l a D e s t o v n i k a K a j u h a iz Š o -
š t a n j a i n J o ž e t a L e t o n j e — k m e t a 
iz Š m a r t n e g a ob P a k i . 

N a j v e č u s p e h a so i m e l i i g r a l c i 
S Š D M i h a P i n t a r T o l e d o iz V e l e -
n j a , k i s o z m a g a l i e k i p n o in p o -
s a m e z n o . N a j b o l j š a e k i p a in t r i j e , 
p o s a m e z n i k i b o d o n a s t o p i l i 15. m 
16. n o v e m b r a n a r e p u b l i š k e m p r -
v e n s t v u v H r a s t n i k u . 

V r s t n i r e d n a j b o l j š i h ( e k i p n o ) 
1. S S D M P T V e l e n j e (Vi l i S k o k , 

D a r k o K a j s e s b e r g e r , M a r t i n R i -
bar) 

2. S S D J L K Š m a r t n o o b P a k i 
( F r a n c P u n c e r , G v i d o O m l a d i č , 
R u d i H r a m e c ) 

3. Š Š D K D K Š o š t a n j ( E m i l T a m š e , 
S l a v k o S l a t i n š e k , S a m o Z a b k a r ) 

P o s a m e z n o 
1. V i l i S k o k , M P T V e l e n j e 
2. S l a v k o S l a t i n š e k , K D K Š o š t a n j 
3. F r a n c P u n c e r , J L K Š m a r t n o o b 

P a k i 

LE TOČKA ZA NAS 
V p r e d z a d n j e m k o l u s l o v e n s k e 

c o n s k e l i g e s t a n a š a p r e d s t a v n i k a 
p o t e g n i l a k r a t e k k o n e c . V e l e n j č a -
ni so p o d o l g e m č a s u o s v o j i l i t o č -
k o , m e d t e m k o s o S m a r č a n i p o 

n e k a j z a p o r e d n i h z m a g a h d o ž i v e l i 
t e ž a k p o r a z . Z a j e s e n s k e g a p r v a k a 
p a sc p o t e g u j e j o k a r tri m o š t v a : 
S t e k l a r , B r a n i k in F u ž i n a r . 

ŠMARTNO - BRANIK 0:5 (0:4) 

RAZPIS 
Savinjsko-šaleški 
zdravstveni dom 
Velenje 

razpisuje 
6 štipendij za šolanje na vi-
sokih, višjih ali srednjih 
šolah. 

Ob enakih pogojih imajo 
prednost pri dodelitvi šti-
pendij otroci staršev, zapo-
slenih v zdravstvenem do-
mu. 

Prošnje sprejemamo do 
20. novembra 1969. 

Savinjsko-šaleški 
zdravstveni dom 
Velenje 

I g r a l c i B r a n i k a s o ž e v p r v C m 
d e l u p o v s e m n a d i g r a l i d o m a č i n e , 
k i so t o k r a t p o k a z a i i z e l o s l a b o 
igro . V d r u g e m d e l u s o se s i c e r 
t r u d i l i , v e n d a r j e b i l o z a m a n p r i -
č a k o v a t i , da b i l a h k o r e z u l t a t 
s p r e m e n i l i . 

Š M A R T N O — N a p o t n i k , B e r d -

n i k II, D r e v ( P o k l e k a ) , D o l i n š e k , 
P o d g o r š e k , B e r d n i k I. H o f e r , P o -
l a k , H o h n j e c , Ž e l e z n i k , K o z o v i n c . 

Osta l i r e z u l t a t i 10. k o l a : 
O s a n k a r i c a — P e c a 1:2 (0:0) 
F u ž i n a r — S t e k l a r 1:0 (1:0) 
C e l u l o z a r — S e v e r 3:1 (2:1) 
K o v i n a r — P a p i r n i č a r 5:0 (1:0) 

VELENJE -
DOKLEŽOVJE 

1:1 (1:1) 

V e l e n j č a n i s o b i l i n a t e ž k e m t e -
r e n u b o l j š i n a s p r o t n i k i . I m e l i s o 
n e k a j d o b r i h p r i l o ž n o s t i , d o s e g l i 
pa so l e i z e n a č u j o č i go l , k i j i m j e 
p r i n e s e l d r a g o c e n o t o č k o . S t r e l e c 
g o l a j e bi l Z m a z e k . 

V E L E N J E — B l a g u s , P o d o j s t e r -
š e k , P a p e ž , R a m š a k , K o r e n , H a n -
ž e k o v i č , Z l o d e j , Z m a z e k ( G o j e v i č ) , 
K u r e t (Trp in ) , K u j a n , D e v i č . 

O d d e l e k z a g o s p o d a r s t v o s k u p š č i n e o b č i n e V e l e n j e r a z p i s u j e 
p o 9., 10., 11. in 12. č l e n u z a k o n a o u r e j a n j u i n o d d a j a n j u s t a v b -
n e g a z e m l j i š č a ( U r a d n i l i s t S R S , š t . 42/66) in 5., 6., 7., 8. in 9. č l e n u 
o d l o k a s k u p š č i n e o b č i n e V e l e n j e o u r e j a n j u in o d d a j a n j u s t a v b -
p e g a z e m l j i š č a ( U r a d n i v e s t n i k o b č i n e V e l e n j e , š t . 5/67 in 1/68) 

JAVNI NATEČAJ 
1. za o d d a j o s t a v b n e g a z e m l j i š č a z a g r a d n j o d r u ž i n s k i h s t a -

n o v a n j s k i h h i š v Š o š t a n j u n a p a r e . š t . 161/11, 164/2, 163/1 in 
161/12 v k . o. Š o š t a n j v i z m e r i ca . 1500 m s in n a pare . š t . 61/1 (po 
z a z i d a l n e m n a č r t u z a Š o š t a n j g r a d b . p a r e . š t . 4, 6 in 10). 

2. R o k z a z a č e t e k g r a d n j e b o d o l o č e n v g r a d b e n e m d o v o l j e -
n j u , d o k o n č a t i p a s e m o r a v t r e h l e t i h p o p r i č e t k u g r a d n j e . 

3. Z e m l j i š č e s e o d d a j a p r o t i r e v e r z u , k i g a b o d o n a j b o l j š i p o -
n u d n i k i m o r a l i p o d p i s a t i p r e d p r e j e m o m l o k a c i j s k e g a in g r a d -
b e n e g a d o v o l j e n j a . 

4. I z k l i c n a c e n a z n a š a 15,00 d i n z a m*. 
5. V a r š č i n a , k i j o m o r a p o l o ž i t i v s a k p o n u d n i k , z n a š a 1.000,00 

d in in j o j e n a k a z a t i n a r a č u n k o m u n a l n e g a s k l a d a S O V e l e n j e , 
šc. 5074-852-17 z o z n a k o , d a j e d e p o z i t . V a r š č i n a z a p a d e v k o r i s t 
k o m u n a l n e g a s k l a d a , č e p o n u d n i k o d s t o p i od p o n u d b e p o t e m , k o 
j e ž e u s p e l n a n a t e č a j u . U d e l e ž e n c u , k i n a n a t e č a j u u s p e , s e 
v a r š č i n a o b r a č u n a pri p l a č i l u o d š k o d n i n e . 

6. R o k za p r e d l o ž i t e v p o n u d b j e 15 dn i p o o b j a v i , o d p i r a n j e 
p o n u d b pa v t o r e k d n e 2. 12. 1969 o b 8. uri v s o b i š t . 31/11 s k u p -
š č i n e o b č i n e V e l e n j e . 

P i s m e n e p o n u d b e p o š l j i t e v z a p e č a t e n i k u v e r t i n a n a s l o v : 
p r e m o ž e n j s k o - p r a v n a s l u ž b a s k u p š č i n e o b č i n e V e l e n j e z o z n a č b o 
» j a v n i n a t e č a j z a g r a d n j o i n d i v i d u a l n i h s t a n o v a n j s k i h h i š v Š o -
š t a n j u o b T o v a r n i š k i pot i« . 

L e s t v i c a 
S t e k l a r 10 8 1 1 22:7 17 
B r a n i k 10 7 ž 1 27:8 16 
F u ž i n a r 10 7 2 1 19:9 16 
K o v i n a r 10 6 1 3 18:8 13 
Š M A R T N O 10 5 2 3 11:14 12 
C e l u l o z a r 10 5 0 5 18:17 10 
P e c a 10 3 3 4 13:15 9 
S e v e r 10 3 1 6 13:23 7 
D o k l e ž o v j e 10 2 2 6 17:12 6 
O s a n k a r i c a 10 2 2 6 7:15 6 
P a p i r n i č a r 10 2 1 7 12:32 5 
V E L E N J E 10 1 1 8 8:15 3 

Nogometna cnajsterica Part izan Šmartno ob Paki 

Ustanovni občni 
zbor SiortSkultur-

nega društva 
V torek, 18 .novembra, bo 

v sejni dvorani skupščine ob-
čine Velenje ustanovni občni 
zbor hort ikulturnega društva. 
Občani, ki želite, da bi bilo 
središče Šaleške doline še na-
prej mesto cvetja in zelenja 
ter ure jeno mesto, vstopite v 
hort ikul turno društvo in pri-
dite na občni zbor. 

O d d e l e k z a g o s p o d a r s t v o s k u p š č i n e o b č i n e V e l e n j e r a z p i s u j e 
p o 9., 10., 11. in 12. č l e n u z a k o n a o u r e j a n j u in o d d a j a n j u s t a v b -
n e g a z e m l j i š č a ( U r a d n i l i s t S R S , š t . 42/60) in 5., 6., 7., 8. i n 9. č l e n u 
o d l o k a s k u p š č i n e o b č i n e V e l e n j e o u r e j a n j u in o d d a j a n j u s t a v b -
n e g a z e m l j i š č a ( U r a d n i v e s t n i k o b č i n e V e l e n j e , š t . 5/67 in 1/68) 

JAVNI NATEČAJ 
1. za o d d a j o s t a v b n e g a z e m l j i š č a z a g r a d n j o a v t o m a t i č n e g a 

k e g l j i š č a s p a r k i r n i m i p r o s t o r i z a h o t e l o m » P a k a « v V e l e n j u , n a 
p a r e . š t . 2610/4 v i z m e r i 3031 m 5 v k . o . V e l e n j e i n p a r e š t . 2610/5 
v i z m e r i 2512 m ! z a g r a d n j o d e p a n d a n s e s p a r k i r n i m i p r o s t o r i . 

2. R o k za z a č e t e k g r a d n j e b o d o l o č e n v g r a d b e n e m d o v o -
l j e n j u . 

3. I z k l i c n a c e n a z n a š a 15,00 d i n z a m ! . 

4. V a r š č i n a , k i j o m o r a p o l o ž i t i v s a k p o n u d n i k , z n a š a 10.000,00 
d i n in j o j e n a k a z a t i n a r a č u n k o m u n a l n e g a s k l a d a s k u p š č i n e 
o b č i n e V e l e n j e , š t . 5074-652-17 z o z n a k o , da j e d e p o z i t . V a r š č i n a 
z a p a d e v k o r i s t k o m u n a l n e g a s k l a d a , č e p o n u d n i k o d s t o p i od 
p o n u d b e p o t e m , k o j e ž e u s p e l n a n a t e č a j u . U d e l e ž e n c u , k i n a 
n a t e č a j u u s p e , s e v a r š č i n a o b r a č u n a pri p l a č i l u o d š k o d n i n e . 

5. R o k z a p r e d l o ž i t e v p o n u d b j e 15 dn i p o o b j a v i , o d p i r a n j e 
p o n u d b p a v t o r e k d n e 2. 12. 1969 o b 8. u r i v s o b i š t . 3i /II S O 
V e l e n j e . 

\ 
P i s m e n e p o n u d b e p o š l j i t e v z a p e č a t e n i k u v e r t i n a n a s l o v : 

p r e m o ž e n j s k o - p r a v n a s l u ž b a s k u p š č i n e o b č i n e V e l e n j e z o z n a č b o 
» j a v n i n a t e č a j z a o d d a j o z e m l j i š č a z a g r a d n j o a v t o m a t i č n e g a 
k e g l j i š č a in d e p a n d a n s e v V e l e n j u « . 

ŠALEŠKI RUDAR — uredništvo Velenje, Titov trg 2, poštni predal 89, tele ton 85-087 — Lastnik In Izdajatelj: občinska konferenca SZDL — Urejuje uredniški odbor — Glavni In odgovorni urednik L.TOBAN NARAKS — 
Časnik Je Izhajal kot . R u d a r . , plašilo delovnega kolektiva rudulka lignita Velenje — Od >. maja 19*5 dalje ga Izdaja ohčlnska konferenca SZDL občine Velenje — List lzhnla vssk drugI četrtek — Posamezna Številka stane 
«1 pas- — U f l « m r g o l i t a i «Jiu»rJev iu M i>ai — N a r o t a i a e M f U « v a a p t c j isa U k o č l račuio: Jt/3«-»-.<t» pri tiiMk, ( k i p n l l & n W M j — Eufcu pirat fofc>5rati; n* %.n&um«i — l i t i la kufett i tit nfVJtfc) slak. Ca(J». 

f 
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I OSREDNJI DELAVSKI SVET TOVARNE GOSPODINJSKE 1 
I OPREME GORENJE VELENJE SPREJEL PROIZVODNI 
1 NAČRT ZA LETO 1970 | 

Rekordna proizvodnja 
932 milijonov dinarjev 

POKLONILI SO SE SPOMINU VSEM PADLIM 
SOBORCEM SLAVNE ŠTAJERSKE DIVIZIJE 

Delovna skupnost TGO 
Gorenje Velenje bo prihod-
n je leto startala na realiza-
cijo v višini ene mil i jarde 
dinar jev (100 mili jard sta-
rih dinarjev). S planom so 
predvideli proizvodnjo v 
vrednosti 932 milijonov di-
narjev, vendar je mogoče 
pričakovati, da bodo ob pri-
merni oskrbljenosti z re-
produkcijskim materialom 
planske naloge nedvomno 
ne samo dosegli, pač pa tudi 
presegli. 

Kot smo že zapisali raču-
najo v TGO Gorenje, da 
bodo v letu 1970 podvojili 
količinski obseg proizvod-
nje. Tako računajo, da bo-
do izdelali kar 507.000 šte-
dilnikov (v devetih mesecih 
letos so jih 250.426), 200.000 
pralnih strojev (108.988) fn 
250.000 hladilnikov (31.480 

— s proizvodnjo so začeTI 
šele sredi leta). Okrog 96.000 
izdelkov pa bo prišlo še 
z dopolnilnega programa. 
Skupa j bodo tore j v TGO 
Gorenje Velenje pr ihodnje 
leto poslali na tržišče 1 mi-
lijon 53 tisoč izdelkov. 

Povečanje proizvodnje 
bodo zagotovili predvsem 
z nada l jn j im povečanjem 
storilnosti dela, s a j bodo čas 
potreben za izdelavo enega 
izdelka zmanjšali od 3,9 ure 
na 2,8 ure. Povečali pa bo-
do tudi število zaposlenih. 
Ob koncu septembra letos 
jc TGO Gorenje Velenje 
zaposlovala 2.265 delavcev, 
pr ihodnje leto pa n a j bi jih 
po predvidevanj ih neka j 
nad 2.700. Tore j se bo spet 
ponudila priložnost večje-
mu številu mladih, tako de-
lavcev kot strokovnjakov, 

da se vključijo v delovno 
skupnost TGO Gorenje. 

V prvih devetih mesecih 
letos so znašali osebni djp-
hodki v TGO Gorenje v po-
prečju 1.159 dinar jev (v 
pr imer javi z letom 1968 so 
se povečali za 13,2 %, v isti 
pr imerjavi pa se je poveča-
la proizvodnja količinsko 
za 20,7 %, vrednostno pa za 
20,6 %), pr ihodnje leto pa 
n a j bi znašali v poprečju že 
1.345 dinarjev. 

In še gibanje izvoza. Le-
tos bodo odposlali na tu ja 
tržišča 'za nad 3 mil i jone 
dolarjev izdelkov. Leta 1970 
bodo izvozili, kot računajo, 
za okrog 8 milijonov dolar-
jev izdelkov, od tega za 
okrog 5 milijonov dolarjev 
na tržišča s konvertibilno 
valuto. 

..liiiMiiiiiiiini .iiriii:i!MiiHnuiiiinii:nMttiiiijiiiiiitiiiiiMiiiiiiiiiigi!iiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiitinnniiiiiiiiiiiitii!iiitiiiiHiiiiiiii!^ 

( N a d a l j e v a n j e s 1. s trani) 

Tudi n a t e m m e s t u , v s e g a 1(10 do 
20(1 m e t r o v n a o k r o g , je za te s v e t l e 
idea l e pad lo 14 b o r c e v š t i r i n a j s t e , 
a isti dan m a l o n a p r e j od tod še 
š e s t t ovar i š ev , za k a t e r e nit i n e 

' v e m o i m e n . Kar d v a j s e t b o r c e v j e 
v R a v n a h n a pus tn i t o r e k 22. f e -
bruarja 1944. l e ta ob p r i h o d u Št i -
r i n a j s t e n a Š t a j e r s k o p u s t i l o s v o j a 
m l a d a ž i v l j e n j a . N a j b o današnj i 
dan p o s v e č e n v s e m p a d l i m j u n a -
k o m iz n a š e NOB, na j b o t o p e l 
s p o m i n n a n j e in n a j j ih g r e j e na -
ša l j u b e z e n . P r a v p o s e b e j t o p e l 
s p o m i n pa n a j v e l j a n a š i m sobor-
c e m iz Š t i r ina j s t e , ki so darova l i 
s v o j a ž i v l j e n j a š i r o m po S l o v e n i j i , 
t a k o po N o t r a n j s k i in P r i m o r s k i , 
t a k o po Dolenjsk i* K o č e v s k i in 
Be l i Kraj in i k o t od l e ta 1944 n a -
p r e j po Š t a j e r s k i in K o r o š k i . 

Priš l i s m o n a Š t a j e r s k o iz B e l e 
K r a j i n e p r e k o H r v a š k e v j a n u a r j u 
1944. V noč i m e d G. in 7. f e b r u a r -
j e m s m o preš l i m e j n o r e k o Sot lo 
pri S e d l a r j e v e m in se znaš l i n a 
Š t a j e r s k e m , n i v i z i j a je b i l a pos la -
n a n a Š t a j e r s k o z z g o d o v i n s k o na -
logo , da razširi in razplamt i n a -
r o d n o o s v o b o d i l n i b o j na t e m pre-
de lu s l o v e n s k e g a o z e m l j a , ki za-
radi i z r e d n e k r u t o s t i o k u p a t o r j a 
in s p e c i f i č n o s t i te p o k r a j i n e ni 
dobil t a k o š i r o k e g a r a z m a h a k o t 
d r u g j e na S l o v e n s k e m . 

N e m c i , r a z b e s n e l i in r a z k a č e n i , 
ker se j e Š t i r ina j s ta drzn i la s to-
piti n a del o z e m l j a , ki so ga s m a -
trali za del n j i h o v e d r ž a v e , p o l e g 
t e g a pa z a s k r b l j e n i , da se part i -
z a n s t v o tudi n a š t a j e r s k e m in K o -
r o š k e m n e bi p r e v e č r a z m a h n i l o , 
so t a k o j zače l i napadat i z v s o s i lo -
v i t o s t j o in z n a d m o č n i m i s i lami — 
od t r ikra t p a do o s e m k r a t m o č n e j -

PROIZVODNJA V 
TGO GORENJE 

VELENJE 
Pre jšn j i mesec so v Tovarni 

gospodinjske opreme Gorenje 
Velenje izdelali 58.736 strojev 
za gospodinjstva v vrednosti 
nad 53 milijonov dinarjev. V 
pr imerjavi z letom 1968 so talfo 
obseg kot tudi vrednost pro-
izvodnje skorajda podvojili, 
s a j so v mesecu oktobru lani 
izdelali 33.696 strojev ža gos-
podinjstva v vrednosti n e k a j 
nad 28 milijonov dinar jev. 

V prvih desetih mesecih le-
tos pa je prišlo s tekočih t ra-
kov v TGO Gorenje skupa j že 
450.508 strojev za gospodinj-
stva, od tega kar 286.283 šte-
dilnikov, 122.688 pralnih stro-
jev in 41.610 hladilnikov. Vred-
nost proizvodnje jc znašala ob 
koncu oktobra skora j 434 mili-
jonov dinarjev. V isteni raz-
dobju (to je januar — oktober) 
lanskega leta pa so v TGO Go-
renje Velenje izdelali 244.868 
strojev za gospodinjstva v 
vrednosti blizu 225 milijonov 
dinarjev. 

V Komunalno obrtnem centru Velenje smo se pozanimali , 
kako je s pripravami za zimsko vzdrževalno služo 

ZA ZIMO PRIPRAVLJENI 
Zadn ja z ima je bila, k a r zadeva sneg, izredno bogata , pa tudi 
t r a j a l a j e k a r p rece j časa. Vendar pa se Velen jčanom prav-
zaprav niti n i bilo t r eba jeziti nad t ist imi, ki sk rb i jo za pre-
voznost cest pozimi. 

Komuna lno obrtni center 
Velenje je s skupino, ki skrbi 
za vzdrževanje cest IV. reda 
in mestnih ulic, zadovoljivo 
opravil delo. Sredi f e b r u a r j a 
so delale vse ekipe neprekinje-
no ka r 54 ur . 

In kako je z organizaci jo 
zimske vzdrževalne ^Iožbe za 
le tošnjo zimo? Tehnični vod ja 
KOC Velenje, inž. B ranko 
Drolc, je povedal, da i m a j o 
pr iprav l jena dva tovorn jaka s 
plugi in pa UNIMOG s plugom 
ter snežnim odmetačem. Po-
skrbet i bodo moral i , podobno 
kot lani, za prevoznost 78 km 
cest IV. reda ter ulic in cest 
v mes tu . 

Organizirali so tudi že de-
žurno službo za o r a n j e snega. 

Ko zapade 5 cm snega, že zač-
no z o r a n j e m . V navadi pa je, 
da je t reba n a j p r e j orat i cesto 
do Belili vod. Pr iprav l jen pa 
i m a j o tudi že pesek za posi-
p a n j e cest in pa sol. Trenu tno 
imajo na zalogi 10 ton soli za 
so l jen je cest, v eni zimi pa jo 
porab i jo od 20 do 25 ton. 

Da bi bila lahko zimska 
vzdrževalna služba še učinko-
vitejša, bi bilo t reba uredi t i 
povezavo vseh vozil z upravo 
KOC v Velenju. Tako bi lahko 
v p r imeru pot rebe prece j hit-
re je prestavl ja l i avtomobile s 
ceste na cesto, v p r i m e r u ne-
sreče pa bi lahko voznikom tu-
di h i t r e j e pomagali . 

Sicer pa se zda j , ko je UNI-
MOG opreml jen s snežnim od-

DOSLEJ SMO ZBRALI 70.585 DINARJEV IN RAZNO BLAGO 
V VREDNOSTI NAD 89.000 DINARJEV 

P o m o č d e l o v n i h l judi V e l en ja 
Banja Luki in Bosanski kraj ini 

2c v zadnji številki našega domačega lista smo zapisali, 
da so delovni l jud je zadnje oktobrske dni manifestirali : pri-
pravljenost pomagati, tokrat prebivalcem Banja Luke oziroma 
Bosanske Kraj ine. 

Po podatkih, ki smo jih do-
bili na Občinskem sindikalnem 
svetu Velenje, so do vključno 
torka delovne organizacije na-
kazale na poseben žiro račun 
pri SDK Šoštanj 76.585 dinar-
jev. Vrednost prispevkov de-
lovnih organizacij v blagu pa 
znaša 89.010 dinarjev. 

Brebivalcem Banja Luke in 
Bosanske Kra j ine so pomagali 
naslednji delovni kolektivi: 
trgovsko podje t je Zar ja šo-
š tan j v dena r ju 5.000 dinarjev, 
prispevalo pa je tudi oblačila 
v vrednosti 3.310 dinarjev, 
KB Celje, podružnica Velenje 
v denar ju 5.500 din, Občinska 
skupščina Velenje 10.000 din, 
Občinski sindikalni svet Vele-
n je 5.000 din, Rudnik lignita 
Velenje 50.000 din, Tovarna 
gospodinjske opreme Gorenje 
Velenje je prispevala 100 šte-
dilnikov v vrednosti 70.000 di-
narjev, Občinski odbor ZZB 
NOV Velenje 1.000 din, Ter-
moelektrarna š o š t a n j 10.000 
din, SDK šoš tan j — prispevki 
zaposlenih 220 din, Savinjsko 
šaleški zdravstveni dom Vele-
n je — prispevki zaposlenih 
2.920 din, Rudarski šolski cen-
ter Velenje je prispeval šotore 
in posteljne komplete v vred-

nosti 6.000 din, Lekarna Vele-
n je je darovala 1.000 din, Le-
karna š o š t a n j 400 din, Trgov-
sko podje t je ERA Velenje je 
poslalo oljne peči v vrednosti 
5.000 din ter raznih oblačil 
(plaščev in bund) za 4.700 din, 

Gostinsko podje t je Hotel Pa-
ka Velenje je nakazalo 1.000 
din, Crommetal Velenje pa 
300 din — to so prispevki za-
poslenih. 

Pričakovati je mogoče, da 
bodo o prispevkih oz. pomoči 
prebivalcem Banja Luke in 
Bosanske Kra j ine razpravljal i 
tudi v tistih delovnih organi-
zacijah v šaleški dolini, k j e r 
doslej o tem še niso sklepali. 

Potrebno bo tesnejše sodelovanje 
(Nadal jevanje s 1. strani) 
c i j in sodelovanje. Sploh pa bi 
morale delovne organizacije v 
večji meri podpreti i zva jan je 
volilnega programa Socialistič-
ne zveze. Izvršni odbor Občin-
ske konference SZDL Velenje 
se jc zavzel še za tesnejše so-
delovanje med občinskimi vod-
stvi družbeno političnih orga-
nizacij in občinsko skupščfeo. 
Izrazil pa je tudi podporo pri-
zadevanjem članov za reševa-
n je perečih komunalnih pro-
blemov. 

Prostovoljno delo ima v Ša-
leški dolini bogato tradicijo in 
prav je, da je postalo prosto-
voljno delo spet oblika h i t re j -
šega in učinkovitejšega reše-
van ja komunalnih problemov. 
Predvsem pa ne gre prezreti, 
kot so poudarili člani izvršne-

ga odbora, velikega odmeva, 
na katerega je med delovnimi 
l judmi velenjske občine nale-
telo prostovoljno delo. 

me tačem nc bo j i jo nit i velikih 
snežnih žametov. Že lani so z 
uspehom prebi ja l i p rece j šn j e 
snežne žamete prot i Slemenu 
in Pohor ju ; za to pomoč so za-
prosile k ra j evne skupnost i oz. 
gozdno gospodarstvo. 

Seveda pa povzročajo, kot 
je povedal inž. Branko Drolc, 
težave zimski vzdrževalni služ-
bi tudi nekater i nedisciplinira-
ni občani. Zadn jo zimo so, na 
pr imer , v Velenju prestavil i 
količke, ki označu je jo robove 
cestišča. Tovorn jak je s plu-
gom zapeljal na t ravnik in 
kma lu bi se zgodila h u j š a ne-
sreča. 
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BENO LUKMAN -
DOKTOR ZNAN-

STVENIH VED 
Zadnje dni oktobra je reklor 

Univerze v Ljubl jani , dr. Ro-
man Modic, slovesno izročil 
doktorske listine 12 novim 
doktorjem znanosti. Med n j imi 
je bil tudi 27-letni Beno Luk-
man iz Šoštanja, ki je tri leta 
po diplomi na l jubl janski Uni-
verzi postal doktor znanstve-
nih ved. Čestitamo! 

Januarja bomo 
kupovali tulipane 
V velenjskem ras t l in j aku 

bodo kma lu zasadili okrog 
10.000 čebulic tul ipanov. Prve 
cvetove tul ipanov bodo posla-
li na t rg v j a n u a r j u , na jveč pa 
j ih bodo pripravi l i za dan že-
na — 8. marec . 

Ce bodo uspeli pr i vzgoji tu-
lipanov, bodo p r i hodn j e leto 
posadil i p rece j več čebulic. Za 
tul ipane iz velenjskega rastli-
n j a k a se zan ima jo p redvsem 
l jub l j anske Cvetl ičarne in so 
pr ip rav l jene odkupi t i vse cve-
tove. 

š imi — v t r d n e m p r e p r i č a n j u , da 
bodo malo , t o d a dobro o b o r o ž e n o 
in v t e ž k i h b o j i h p r e k a l j e n o XIV. 
d iv iz i jo h i tro in z m a j h n i m i na -
pori p o p o l n o m a unič i l i . Zaradi t e -
ga n i so nit i že l e l i , da bi šli n a z a j 
p r e k o Sot le , n i s o n a s pot i ska l i 
prot i Hrvašk i , a m p a k so n a m na-
s tav l ja l i past i in š t e v i l n e o b r o č e , 
k e r so bi l i prepr i čan i v svoj i pru-
ski nadutos t i , da b o d o n a č r t e tudi 
uresn ič i l i . 

Toda k l j u b t e m u , da so N e m c i 
dobi l i n e p r i č a k o v a n e g a z a v e z n i k a , 
v i s o k s n e g in s t r u p e n mraz , ki s ta 
ov i ra la p r e m i k e in o p e r a c i j e Št ir i -
na j s t e , so se t u d i tokra t prevara l i 
v s v o j i h načr t ih , š t i r i n a j s t a j e 
v s a k dan b o l j in b o l j prodira la n a 
Š t a j e r s k o . Enote X I V . d iv iz i j e n i so 
s a m o o d b i j a l e srdi te n a p a d e N e m -
c e v in se preb i ja l e skoz i v e č k r a t -
n e obroče , a m p a k so v e č k r a t iz-
n e n a d a p r e h a j a l e v p r o t i n a p a d e 
n a p o v s e m n e p r i č a k o v a n i h s m e r e h 
in s t e m z m e d l e n e m š k o p o v e l j -
s tvo . N i s o z a s t o n j tarnal i viso"co 
šo lan i n e m š k i o f i c i r j i , da se z par-
t izani ni m o g o č e b o j e v a t i , ker da 
n e p o z n a j o in se ne drži jo n o b e n i h 
prav i l v o j a š k e t a k t i k e , n i k a k r š n i h 
n a č e l v o j s k o v a n j a . N e m c e m tudi 
ni š lo v račun, da j e n a p r i m e r 
m a l o š t e v i l n a č e t a par t i zanov , v s e -
ga j e b i lo o k r o g 30 b o r c e v , u s p e -
la zadržat i n j i h o v o d e s e t k r a t n o 
p r e m o č , m e d t e m k o j e Š t i r inaj s ta 
p r e b i j a l a obroč . 

N i s o poznal i s l o v e n s k e g a borca , 
ki j e obdržal v i s o k o b o r b e n o m o -
ralo tudi v t a k i h pogoj ih , ko j e 
zaradi mraza o d p o v e d o v a l o orožje , 
ko so m u zamrzn i l i prst i n a r o k a h 
in n o g a h , ko že par dni ni n i č 
t o p l e g a p o j e d e l in tudi par n o č i 
ni nič spal , ko so druga za drugo 
p o g i n j a l e t o v o r n e ž ival i . Ž iva l i — 
m u l e — z n a n e po s v o j i vzdrž l j i -
vos t i , so p o g i n j a l e od v e l i k i h na-
p o r o v , l e č l o v e k , b o r e c , part izan , 
j e ostal in v s e t e n a p o r e vzdržal , 
ker ga j e drža la p o k o n c i zaves t , 
da se n e bori s a m o za sebe , pač 
pa t u d i za s v o j o m a t e r , za brata, 
za s ina, za soseda , da se bori za 
o b s t o j s l o v e n s k e g a naroda . 

P o t r i t e d e n s k i o f e n z i v i so N e m c i 
zaradi v e l i k i h i zgub in prepr i ča -
nja , da so Š t i r ina j s to unič i l i , pre -
kini l i o f e n z i v o in s lav i l i »zmago«. 
Š t i r ina j s ta pa j e i s t o č a s n o u t r j e -
v a l a s v o j e e n o t e za i z v r š e v a n j e 
b o d o č i h na log . Kajt i tud i vrr te 
Š t i r i n a j s t e so se p r e c e j razredč i l e . 

P a d e l j e k o m a n d a n t Š e r c e r j e v e , 
n a t e m m e s t u j e bi l r a n j e n in po -
z n e j e j e za p o s l e d i c a m i umrl ko -
m i s a r B r a č i č e v e . D e b e l o s n e ž n o 
o d e j o n a B o h o r j u , K o n j i š k i gori , 
P a š k c m K o z j a k u , Graški gori , 
R a v n a h , B e l i h v o d a h in n a Mozir-
s k i h p l a n i n a h j e p o r d e č i l a kri 
m n o g i h k o m a n d a n t o v , k o m i s a r j e v , 
mi tra l jezceV, z n a n i h in n e z n a n i h 
b o r c e v . N a t e m p o h o d u j e b i la 
p r e k i n j e n a p e s e m in m l a d o s t na -
š e g a s o b o r c a in p e s n i k a ter v a š e g a 
d o m a č i n a K a j u h a , ki j e p a d e l t a k o 
r e k o č n a p r a g u ro j s tne h iše . Padl i 
so k o m a n d a n t R o n k o , k o m a n d a n t 
Tiger , k o m a n d i r A l b i n ter še m n o -

PRELOŽENA SEJA OBČINSKE 
KONFERENCE ZKS VELENJE 

Komite občinske konfcrence 
ZKS Velenje je na seji 7. no-
vembra obravnaval pr iprave 
na sejo občinske konference 
ZKS. V razpravi sta bila tako 
poročilo o delu komiteja in n je -
govih organov kot referat , izo-
blikovani pa so bili tudi pred-
logi zaključkov. 

Seja ' občinske konference 
ZKS Velenje bJ morala bi® jfo 
prvotnem sklepu ta teilen, to 
je 14. novembra. Ker pa še ni-
so bile opravl jene konference 

gi drugi , m e d n j imi tudi znani 
b e l o k r a n j s k i k o m a n d a n t I l i ja Ba-
dov inac . N a m e s t o padl ih so vsto- . 
pali v b o r b e n e vrs te Štirinajste 
š ta jersk i f a n t j e in dekle ta , ki so 
izpopolni l i vrze l i , ki so se pojavile 
po f e b r u a r s k i o f e n z i v i ter naprej 
krepi l i u d a r n o m o č XIV. divizije. 

Š t a j e r s k o l j u d s t v o je sprejelo 
e n o t e š t i r i n a j s t e , to je Tomšiče-
vo , š e r c e r j e v o in B r a č i č e v o bri-
gado, za s v o j e ter j ih je z vso 
l j u b e z n i j o krep i lo , č u v a l o in pod-
piralo . Skratka , š t a j e r s k o ljudstvo 
j e k m a l u Š t i r ina j s to d iv iz i jo spre-
j e l o za svojo , v kraj ih , kjer so 
n a m N e m c i pos tav l ja l i obroče in 
zasede , v k a t e r e se na j bi ujeli, 
s m o po o f e n z i v i imel i zatočišča, v 
t e h kra j ih s m o imel i s v o j e baze, 
iz k a t e r i h s m o napadal i nemška 
opor i šča v dol in i in n a komunika-
c i jah in iz k a t e r i h so e n o t e Štiri-
n a j s t e v m a j u 1945 odš le na zma-
gov i to in z a d n j o borbeno pot za 
o s v o b o d i t e v K o r o š k e . 

P r e ž i v e l i u d e l e ž e n c i pohoda, 
prež ive l i borci Š t i r ina j s t e divizije, 
se b o m o v e d n o z ža lost jo , pa tudi 
s p o n o s o m , s p o m i n j a l i naš ih tova-
r i šev , ki so ž r t v o v a l i ' s v o j a ž ivl je-
n ja za i z p o l n i t e v n a l o g XIV. di-
v iz i je , pa na j bo to pred poho-
dom, m e d p o h o d o m ali pa po pri-
h o d u n a Š t a j e r s k o . N e b o m o pa 
tudi pozabi l i v s e s t r a n s k e pomoči , 
ki n a m jo je nudi l s lovenski 
k m e t , s l o v e n s k a vas . 

ž r t v e , iz vrs t Š t i r ina j s t e ln osta. 
l ih enot , pa z a v e z u j e j o nas in bo-
doče r o d o v e , da o s t a n e m o zvestt 
s v e t l i m t r a d i c i j a m NOV in l judske 
r e v o l u c i j e . N a j bo današnja spo-
m i n s k a s l o v e s n o s t p o s v e č e n a vsem 
p a d l i m j u n a k o m š t i r i n a j s t e , hkrati 
pa z a h v a l a v s e m b o r c e m — juna-
k o m , ki so padl i š i rom po naši 
d o m o v i n i za našo svobodo . N a j bo 
v e č n i s p o m i n v s e m n a š t e t i m pad-
l i m b o r c e m v t ežk i , dolgotrajni , 
prav ičn i in v e l i č a s t n i narodno 
o s v o b o d i l n i vojni« . 

Pionirj i iz Raven so zatem 
izročili predstavnikom odbora 
XIV. divizije šopke nageljnov, 
nato pa so recitacijski zbor 
z osnovne šole Biba Ročk iz 
Šoštanja, Šaleški oktet in de-
lavska godba Zar ja izvedli pri-
ložnostni program. Predstavni-
ki XIV. divizije, med njimi 
tudi komandant Tone Vidmar 
Luka, pa so k spomeniku 14 
neznanih borcev XIV. divizije 
položili vence in cvetje. Dele-
gaciji borcev XIV. divizije pa 
sta odnesli vence na pokopali-
šče v Družmir je in v Šoštanj 
k spomeniku Karla Destovnika 
— Kajuha . Četa pripadnikov 
JLA pa je izstrelila častno 
salvo. 

V Osreških pečeh so se zbrali zadnjo nedeljo številni preživeli 
borci slavne XIV. divizije, med nj imi je bil tudi nekdani j ko-

mandant Tone Vidmar-Luka 

Soborca, Vlado Mišica-Miha in Tone Vidmar-Luka, v Osreških 
pečeh 

v vseh organizacijah ZK in ker 
tudi še niso končane razprave 
o tem, kdo n a j bi bil nov po-
litični sekretar komiteja OK 
ZK (predlagano je bilo s s t rani 
več organizacij ZK, da bi buo 
treba mesto političnega sekre-
t a r j a spet profesionaliziratT), 
je bilo sklenjeno, da se seja 
konference preloži. Dogovorje-
no pa je hkrat i tudi bilo, ua 
pa mora biti sklicana seja ob-
činske konference ZKS Vele-
n j e še v mesecu novembru. Delegacija borcev XIV. divizije je položila venec k spomeniku 


